
İnönü Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Ahmet Kızılay, eğitim ve 
öğretimde kaliteye önem vereceklerini kaydederek, “Hedefimiz 
üniversitemizin tüm birimlerinde kaliteyi standardize edilmiş hale 
getirmek ve oradaki eksiklikleri tamamlayarak kalite belgesi alır 
hale getirmektir. 2017-2018 yılı bizim için kalite yılı olacak” dedi.
2017-2018 Eğitim ve Öğretim yılına ilişkin İNÜHABER’e açıkla-
mada bulunan Rektör Kızılay, huzurlu bir üniversite olarak eğitim 
ve öğretimde başarıyla başladıkları 2017-2018 yılında eğitim, öğ-
retimde öğrencilerin yeteneklerini daha da ileriye taşıyarak devam 
ettireceklerine tüm kalbiyle inandığını söyledi. Sosyal, kültürel ve 
sanatsal etkinliklerle ilgili konuşan Rektör Kızılay, “Üniversite öğ-
rencisi demek hayata her yönüyle kendini hazırlayan insan demek-
tir. Kendini hayatın her yönünde yetiştiren insan demektir. Onun 
için biz üniversite öğrencilerimizin bir taraftan kendi kazandıkları 
alanlarında çok iyi nitelikli eğitim almalarını sağlarken diğer yan-

dan sosyal, kültürel, sanatsal ve sportif etkinliklerde aktif olmala-
rını istiyoruz” dedi. 
Bu yıl özellikle girişimcilik konusu üzerinde duracaklarını ifade 
eden Rektör Kızılay, öğrencilerin girişimci bir ruhla yetişmelerini 
istediklerini kaydetti. Rektör Kızılay, İnönü Üniversitesi ailesine 
yeni katılan öğrencileri aralarında görmekten duyduğu memnuni-
yeti dile getirerek, şunları kaydetti: “İlk aylarda Malatya ile birlikte 
Malatya dışından gelmiş öğrencilerimiz belki kendi şehirlerinden, 
evlerinden, ailelerinden ayrılmaktan dolayı bir özlem duyacak-
lardır. Gurbet yaşayacaklardır. Bu normal. Sabretsinler. Üniversi-
temizin sosyal, kültürel, sportif ve sanatsal imkanlarından yarar-
lansınlar. Tüm öğrencilerimize başarılı huzurlu bir yıl diliyorum 
ve yaşayacakları sorunlarında yanlarında olacağımızı ifade etmek 
istiyorum.”

syf. 9’da

“2017-2018 YILI BİZİM İÇİN KALİTE YILI OLACAK”
İnönü Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Ahmet Kızılay, eğitim ve öğretimde kaliteye önem vereceklerini kaydederek, “Hedefimiz 
üniversitemizin tüm birimlerinde kaliteyi standardize edilmiş hale getirmek ve oradaki eksiklikleri tamamlayarak kalite belgesi 
alır hale getirmektir. 2017-2018 yılı bizim için kalite yılı olacak” dedi.
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02 Kampus

REKTÖR KIZILAY, YABANCI UYRUKLU 
AKADEMİSYENLERLE BİR ARAYA GELDİ

Prof. Dr. Emre’ye Fahri Doktora Unvanı Verildi

İnönü Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Ahmet Kızılay, üniversitede görev yapan yabancı uyruklu akademik 
personelle bir araya geldi.

Yale Üniversitesi Tıp Fakültesi Öğretim Üyesi Prof. Dr. Şükrü H. Emre’ye İnönü Üniversitesi tarafından 
fahri doktora unvanı verildi.

Rektörlük binasında 
gerçekleşen toplantıya, Rek-
tör Yardımcıları Prof. Dr. 
Abdulkadir Baharçiçek, Prof. 
Dr. Nusret Akpolat, İnönü 
Üniversitesi Genel Sekreteri 
Prof. Dr. Hakan Erkuş, Rek-
tör Danışmanı Doç. Dr. İlhan 
Erdem ve üniversitenin değişik 
bölümlerinde görev yapan ya-
bancı uyruklu akademisyenler 
katıldı.

Toplantıda konuşan Rektör 
Kızılay, hain FETÖ terör 
örgütünün 15 Temmuz’da dar-
be yapmaya kalkıştığını anım-
satarak, “Bir yıldır üniversi-
temizin normal eğitim-öğretim, 
bilimsel araştırma, topluma 

hizmet alanlarındaki çalışma-
larının yanında günümün bir 
kısmı da bu yapıyla uğraşmak-
la geçti. Tüm arkadaşlarımla 
beraber ince eleyip sık doku-
yarak bu yapının organik 
bağlantılı olduğu insanları ayırt 
ederek, bağlantısı olmayıp da 
bu yapıya sempatiyle bakanları 
bağlantılıymış gibi saymadım. 
Bir yıldır önemli bir mesai-
mi bu alandaki çalışmalara 
harcadım. Soruşturmalarımızın 
önemli ölçüde tamamlandığını 
söyleyebilirim. Bir kısım öğre-
tim üyemiz, akademisyenimiz 
bu soruşturmalar neticesinde 
üniversitemizden ihraç oldu. 
Bir kısmı vazifesine döndü. 
İşine gücüne başladı. Zor bir 

yılı geçirdik” şeklinde konuştu.

“FETÖ Terör Örgütünün 
Gerçek Yüzünü Ülkenizde 
Anlatın”

Rektör Kızılay, FETÖ terör 
örgütünün hem Türkiye’deki 
bütün vatandaşlara hem de yurt 
dışında faklı ülkelerden devlet 
adamlarına, akademisyenlere 
anlatılması gerektiğini kayd-
ederek, şöyle konuştu:
“Bu yapıyı anlatmamız, izah 
etmemiz gerekir. Çünkü bu 
yapı şöyle bir propagandayı 
tüm dünyada, kendi eğitim 
kurumları vasıtasıyla yapıyor. 
Açtıkları okulları, öğretmen-
leri, sivil toplum kuruluşları 
vasıtasıyla tüm dünyada ‘Tür-
kiye Cumhuriyeti Devleti, dev-
letin kurumları bize Türkiye’de 
eziyet ediyorlar, Türkiye’de 
hak yok, Türkiye’de demokrasi 
yok, Türkiye’de insan hak-
ları yok’ bu şekilde Türkiye 
hakkında negatif propaganda 
yapıyorlar. Sizler farklı ülkel-
erden gelen, bizim ülkemizde 
Malatya’da, üniversitemizde 
hocalarımızsınız. Öğretim üye-
lerimizsiniz. Öğretim eleman-
larısınız. Öğretim görevlileris-
iniz. Her bir hocamızın farklı 
bir akademisyen titri var. Söyl-
edikleri şeyler tümüyle ülkemi-
zi karalama kampanyası. Sanki 
15 Temmuz darbesini bu yapı 

yapmadı. 15 Temmuz’da bizim 
kendilerine ülkemizi korusun-
lar diye verdiğimiz uçakları, 
skorsky helikopterlerini, 
kendilerine emanet ettiğimiz, 
tanklarımızı insanımızın 
üzerine sürmediler. Bu yapı 
meclisimizi sanki bombalama-
dı. Sanki 15 Temmuz diye bir 
darbe hiç yapılmadı ve bunlar 
haklılar. Böyle bir propa-
ganda yapıyorlar. Hâlbuki 
gerçek şu ki, 15 Temmuz’da 
kendilerine emanet ettiğimiz, 
kendi uçaklarımızla ülkemize, 
ülkemizin bütün kurumlarına 
ve insanlarına darbe yaptılar. 
Onun için sizlerden isteğim 
bu konuda kendi ülkenizde, 
iletişimde olduğunuz insan-
lara bu anti propagandanın 
doğru olmadığını, gerçeğin 
bu yapının Türkiye’de haksız, 
mesnetsiz ve tümüyle Türk 
halkına ve cumhurbaşkanına, 
Türk halkının temsilcisi ve 
sembolü olan, Türk devletinin 
temsilcisi ve sembolü olan 
cumhurbaşkanına bir darbe 

yaptıklarını ama başarısız 
olduklarını, Türk halkının ve 
Türkiye Cumhuriyeti cum-
hurbaşkanının bu insanların 
darbesine karşı darbe yaparak 
başarılı olduğunu, bunların 
darbesini boşa çıkardığını 
anlatmanızdır.”
Moldova, İran, Azerbaycan, 
Kırgızistan, Suriye, Mısır, 
Yemen, Amerika Birleşik Dev-
letleri gibi ülkelerden İnönü 
Üniversitesine gelen yabancı 
uyruklu akademisyenler ise 
15 Temmuz darbe girişi-
minde yaşadıklarını anlata-
rak, kendilerinin de bu hain 
geceyi yaşadıklarını ve Türk 
vatandaşları gibi darbe girişi-
mini engellemek için sokağa 
çıktıklarını belirtti.
Türkiye’nin her zam-
an mazlumlara, evsizlere, 
yardıma muhtaçlara sahip 
çıktığını kaydeden yabancı 
uyruklu akademisyenler, dik 
duruşundan dolayı Cumhur-
başkanı Recep Tayyip Er-
doğan’a teşekkür etti.

Dünyanın önde gelen organ na-
kil cerrahlarından biri olan ve 
Yale Üniversitesi Tıp Fakültesi 
Öğretim Üyesi olarak organ na-
kil merkezi başta olmak üzere, 
birçok bölüm ve merkezde 
görev yapan Prof. Dr. Şükrü 
H. Emre’ye, Turgut Özal Tıp 
Merkezi Karaciğer Enstitüsü 
Müdürlüğünün teklifi üzer-
ine, İnönü Üniversitesi Sena-
tosu kararıyla karaciğer nakli 
konusundaki başarılı çalışma-
ları, Türkiye’yi yurtdışında 
layıkıyla temsil etmesi ve Tür-
kiye’ye yaptığı katkılardan 
dolayı fahri doktora verilmesi 
oy birliğiyle kararlaştırıldı. 
Prof. Dr. Emre’ye fahri dok-
tora belgesi İnönü Üniversi-
tesi Rektörü Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay tarafından verildi.
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TÜBA MALATYA’DAKİ İLK ETKİNLİĞİNİ GERÇEKLEŞTİRECEK 
İnönü Üniversitesi Mühendislik Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Ali Adnan Hayaloğlu, Türkiye Bilimler Akademisinin (TÜBA) 12-
14 Ekim 2017 tarihleri arasında Malatya’da ilk kez “Gıda Güvenliği Sempozyumu-Organik Gıdalar ve Sağlık” adı altında bir 
etkinlik gerçekleştireceğini söyledi.

Rektör Kızılay’dan Yeni Cami 
İnşaat Alanında İnceleme

İNOSAR Ekibi 
15 Temmuz Şehitleri Anısına 

Dalış Yaptı

İnönü Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Ahmet Kızılay, üniversite yerleşkesine 
yapılacak olan yeni caminin inşaat alanını gezerek incelemelerde bulundu.
Mediko Meydanının arka 
tarafında yer alan cami inşaat 
alanını gezen Rektör Kızılay’a 
Malatya İl Müftüsü Ümit Çi-
men, Rektör Yardımcıları Prof. 
Dr. İbrahim Türkmen, Prof. Dr. 
Abdulkadir Baharçiçek, İnönü 
Üniversitesi Genel Sekreteri 
Prof. Dr. Hakan Erkuş ve Rek-
tör Danışmanı Yrd. Doç. Dr. 
Cemal Koyunoğlu eşlik etti.
Rektör Kızılay ve beraber-
indekiler cami inşaat alanı ve 
projesi hakkında bilgi aldı.

Kalegöl Otel’in kayıkhanesinin 
bulunduğu Karakaya Baraj 
Gölünde gerçekleştirilen dalış-
ta, İNOSAR ekibi tarafından 
suyun 18 metre altında Türk 
bayrağı ve şehitler için hazır-
lanan bayraklar açılarak dualar 
edildi. İNOSAR Başkanı 
Ercan Yetkiner, İNÜHABER’e 
yaptığı açıklamada,  Malat-
ya’da ilk defa 15 Temmuz 
şehitleri anısına su altında bir 

etkinlik gerçekleştirildiğini 
söyledi. Kendilerine her türlü 
desteği veren İnönü Üniversi-
tesi Rektörü Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay başta olmak üzere 
üniversite yönetimine teşekkür 
eden Yetkiner, “15 Temmuz 
şehitlerimize Allah’tan rah-
met diliyorum. Gazilerimize 
Cenab-ı Allah’tan acil şifalar 
diliyorum” şeklinde konuştu.

     Faruk Küçük
     Onur Yavuz

Mühendislik Fakültesi bünye-
sinde açılan Türkiye Bilimler 
Akademisi Malatya Şubesine 
ilişkin İNÜHABER’e açıkla-
malarda bulunan Dekan Haya-
loğlu, TÜBA’nın 1993 yılında 
kurulduğunu kaydetti.
Dekan Hayaloğlu, TÜBA’nın 
bilim politikalarına yön ver-
mek, bilim temelli danışmanlık 
hizmeti vermek, bilim insanı 
olmayı özendirmek ve dünya 
bilim topluluğunun etkin bir 
ortağı olmak amacıyla kurul-
duğunu belirterek, “Bu anlam-
da Türkiye’deki tek kuruluştur. 
Türkçe’nin bilim dili olmasına 
ve dünyanın değişik ülkelerin-
de Türk Dilinin kullanılmasını 
amaç edinen hedefleri var” şek-
linde konuştu. TÜBA Malatya 
Şubesinin açılışına da deği-
nen Dekan Hayaloğlu, şöyle 
konuştu: “TÜBA’nın merkezi 
(Başkanlık Ofisi) Ankara’da. 
İstanbul’da bir ofisi bir de Rabi 
Medrese var.  Biri Maçka’da 
İstanbul Teknik Üniversitesin-
de, diğeri Süleymaniye Kül-
liyesi, Rabi Medresedir. TÜ-
BA’yı temsilen Anadolu’da bir 
ofis yoktu. TÜBA’nın etkinlik-
lerini, TÜBA’nın nasıl bir ku-
rum olduğunu, bilime nasıl bir 
önem verdiğini anlatan bir yer 
yoktu. Biz de geçtiğimiz mayıs 
ayında Rektörümüz Prof. Dr. 
Ahmet Kızılay’ın katılımlarıy-
la fakültemizde bir ofis açtık. 
Bu ofisi açmamızın sebebi, 
Türkiye Bilimler Akademisini 
tanıtmaktır. TÜBİTAK herkes 
tarafından biliniyor ama TÜBA 

daha az biliniyor. TÜBİTAK 
genelde projelere destek veren 
mali gücü olan kurumdur. TÜ-
BA’nın ise bu kadar mali bir 
gücü yoktur. Bilim üretmeyi, 
proje yapmayı, bilim insanı ol-
mayı özendirmeyi teşvik eden 
TÜBA, araştırmacılara finansal 
destek sağlayan bir kurum de-
ğildir. Daha çok bilim politika-
ları oluşturan, insanlara bilimin 
önemini anlatan bu konuda far-
kındalık yaratmak amacıyla ku-
rulmuş olan bir akademik özerk 
kurumdur.”  Dekan Hayaloğlu, 
TÜBA’nın en önemli özellikle-
rinden birisinin de Türkçe’nin 
bilim dili olması için gerekli 
çalışmaları yapması olduğunu 
kaydederek, “Tarihi kaynakla-
rımızı, özellikle Osmanlı za-
manında yazılmış eserleri der-
leyip toparlayıp, onları kitap 
haline getirmek ve günümüz 
Türkçesine çevirip insanları-
mızın hizmetine sunmaktır” 
ifadelerini kullandı.  TÜBA et-
kinlikleri hakkında bilgi veren 
Dekan Hayaloğlu, şunları kay-
detti: “TÜBA’nın etkinlikleri 
genelde üniversitelerde oluyor. 
Dünyadaki çeşitli bilim akade-
mileriyle ortaklaşa düzenlenen 
sempozyumlarla bu etkinlikleri 
gerçekleştiriyor. TÜBA Gıda 
ve Beslenme Çalışma Gru-
bu olarak 2017 yılı içerisin-
de üçüncü sempozyumumuzu 
yapacağız. Bu sempozyumda 
Malatya’da gerçekleşecek ve 
bunun için hazırlıklar yapıyo-
ruz. 12 - 14 Ekim 2017 tarih-
leri arasında üniversitemiz ev 
sahipliğinde gerçekleştirilecek”  
Dekan Hayaloğlu, TÜBA’nın 
bazı çalışma gruplarının oldu-

ğunu ifade ederek, “Bilim ve 
eğitim politikası, enerji, gıda ve 
beslenme, kanser ve kök hücre 
çalışma grubu vardır. Ben de 
TÜBA üyesiyim ve gıda bes-
lenme çalışma grubunda görev 
yapıyorum.  Gıda ve beslenme 
çalışma grubu TÜBA çalışma 
grupları içerisinde en aktif ça-
lışma gruplarından bir tanesi-
dir” şeklinde konuştu. 

“TÜBA Akademi Ödülleri 
Cumhurbaşkanımızın 

Himayelerinde Veriliyor” 

 TÜBA akademi ödüllerine de 

değinen Dekan Hayaloğlu, ko-
nuşmasına şöyle devam etti: 
“TÜBA Akademi Ödülleri ilk 
kez 2015 yılında ihdas edildi, 
2015 ve 2016 TÜBA Akademi 
Ödülleri sahiplerine tevdi edil-
di. 2017 yılı Akademi ödülü de 
büyük ihtimalle bu yılın sonun-
da verilir. Fen ve Mühendis-
lik bilimleri, Sağlık ve Yaşam 
bilimleri ve Sosyal ve Beşeri 
bilimler alanında üç ayrı kate-
goride birer kişi olmak üzere 
uluslararası alanda çığır açmış 
toplam üç seçkin bilim insanına 
ödül verilecek. Akademi Ödü-
lü Madalyası, Akademi Ödülü 

Beratı ve yaklaşık 30 bin Ame-
rikan Doları para miktarından 
oluşan ödüller, cumhurbaşkanı-
mızın himayelerinde Cumhur-
başkanlığı Külliyesi’nde sahip-
lerine veriliyor.”
Öğrencilere çeşitli tavsiyeler-
de bulunan Dekan Hayaloğlu, 
“Gençlerimizin sürekli okuma-
sını, süreli yayınları takip etme-
sini tavsiye ediyorum. Türkiye 
Bilimler Akademisi gerçekten 
seçkin bir kuruluş ve çok gü-
zide bir kurumdur. Bilimler 
Akademisi Sempozyumuna ka-
tılmalarını tavsiye ediyorum” 
şeklinde konuştu. 



04 Bilim

ULUSLARARASI YAPAY ZEKA VE 
VERİ İŞLEME SEMPOZYUMU

3. ULUSLARARASI
YEŞİLYURT SEMPOZYUMU BİR ARAYA GELDİ

İnönü Üniversitesi Türkiye Sac Assocıate Coordinators (IEEE) Topluluğu tarafından 
düzenlenen “Uluslararası Yapay Zeka ve Veri İşleme” Sempozyumu başladı.

İnönü Üniversitesi, Yeşilyurt Belediyesi ve Yeşilyurt Belediyesi Medeniyet ve Sanat Araştırmaları 
Merkezinin ortaklaşa düzenleyeceği 3. Uluslararası Yeşilyurt Sempozyumuna ilişkin basın toplantısı 
düzenlendi.
Yeşilyurt İlçesi Bostanbaşı 
Recai Kutan Parkı’nda düzen-
lenen basın toplantısına, İnönü 
Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Ahmet Kızılay ile Yeşilyurt 
Belediye Başkanı Hacı Uğur 
Polat katıldı.

Üçüncüsü düzenlenecek 
olan sempozyumda bu yıl 
“Toplumsal, Siyasal ve Ekono-
mik Yönleriyle Darbeler” 
konusu ele alınacak.
Yeşilyurt Belediye Başkanı 
Hacı Uğur Polat, yaptığı 
konuşmada, sempozyuma 
katkılarından dolayı İnönü 
Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Ahmet Kızılay’a teşekkür etti.
Polat, Rektör Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay’ın göreve gelmesinden 
sonra üniversiteyle şehir ar-
asında iyi bir bağ kurulduğunu 
belirterek, “Gerek Yeşilyurt 
Belediyesiyle gerek diğer 
belediyelerimizle gerekse de 
şehrin diğer paydaşlarıyla 
birlikte birçok projeye imza 
atıyorlar. Birlikte çalışmalar 
düzenliyorlar. 12-13 Eylül’de 
düzenleyeceğimiz Darbeler 
Sempozyumumuzu da yine 

İnönü Üniversitemizle birlikte 
düzenliyoruz” şeklinde konuş-
tu.
İnönü Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Ahmet Kızılay ise 
Yeşilyurt Belediye Başkanı 
Hacı Uğur Polat ve ekibini 
tebrik ederek, üniversite olarak 
Yeşilyurt Belediyesiyle yarınki 
programla birlikte bir yıl içer-
isinde üç sempozyum düzen-
lemiş olacaklarını söyledi.
Rektör Kızılay, yarının 12 Ey-
lül 1980 darbesinin yıl dönümü 
olduğunu anımsatarak, şöyle 
konuştu:

“Nitekim bir kaç yıl önce bu 
darbeyi yapanlar yargılanar-
ak cezalandırıldı. Bir kısmı 
sembolik olsa da ülkemiz 
için önemliydi. 28 Şubat 
postmodern bir darbeydi. O 
gün önemli. Üniversitemizde 
geçen yıl o gün bir program 
düzenledik. Bu yılda yine 28 
Şubat’ta program düzenleye-
ceğiz. 15 Temmuz hain darbe 
girişiminin üzerinden bir 
yıl geçti. Birinci yılında her 
yönüyle değerlendirdiğimiz, 
en son yaşadığımız, en ağır 

yaşadığımız bir darbe girişim-
iydi. Onun için bu darbeler 
sempozyumu şehrimiz ve 
ülkemiz için çok önemli. Çok 
sayıda bilim insanı burada 
konuşmacı olarak, panelist 
olarak konuşmalarını yapacak-
lar. Sempozyum kapsamında, 
yurt dışından ve yurt içinden 
farklı üniversitelerden hoca-
larımız katılarak konuşmalarını 

yapacaklar. Siyasetçilerim-
iz, akil insanlarımız, kanaat 
önderleri konuşmacı olarak 
katılacaklar. İki gün boyun-
ca darbeler konusunu çeşitli 
boyutlarıyla ele alacaklar. Bir 
yıl önce 15 Temmuz’da hain 
bir darbe girişimi yaşadık, 
ama milletimiz cumhur-
başkanımızın önderliğinde 
darbe yapanlara darbe yaptı. 

Darbeye karşı darbe yaptı.”
Rektör Kızılay, sempozyumda 
iki gün boyunca Türkiye’nin 
demokrasi tarihine iz bırakan, 
demokrasi tarihini sekteye 
uğratan, cumhuriyet tarihinden 
tökezleten darbelerin bilim 
adamları, kanaat önderleri ve 
yazarlar tarafından etraflıca ele 
alınacağını ifade etti.

gerçekleştirmek olduğunu 
söyledi. Karcı, günümüzde 
yapan zekanın neredeyse gir-
mediği alanın kalmadığını be-
lirterek, “Verinin çok kıymetli 
olduğu günümüzde doğru veri 
doğru zamanda kullanıldığın-
da çok kıymetlidir” dedi. 
İnönü Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Ahmet Kızılay ise 
yapay zekanın günümüzde çok 
önemli olduğuna değinerek, 
şöyle konuştu:  “Ben tıpçıyım. 
Biyoloji, tıp, sağlık, insan, 
doku ve sistem bunlara kendi 
alanımda vakıfım ama sizin 
alanınız bilgisayar. Tıp sizin-
le yarışıyor. Tıp insan sırrını 
çözdü, çözmek üzere. İnsanı 
biyolojik olarak uzun yıllar 
yaşatmaya çalışıyor ve belli 
başarıları var, ama siz de yapay 
zekayla alternatif yeni model 
üretiyorsunuz. Artık neredeyse 

          Faruk Küçük

Turgut Özal Kongre ve Kültür 
Merkezi Mavi salonda, iki 
gün sürecek sempozyumun 
açılış törenine, İnönü Üniver-
sitesi Rektörü Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay,  İnönü Üniversitesi 
Genel Sekreteri Prof. Dr. Ha-
kan Erkuş, Malatya Büyükşe-
hir Belediyesi Bilgi İşlem 
Daire Başkanı Selami Ercan, 
Sempozyum Başkanı Prof. Dr. 
Ali Kırca, akademik ve idari 
personel katıldı. Sempozyu-
mun açılış konuşmasını yapan 
Sempozyum Başkanı Prof. 
Dr. Ali Karcı, amaçlarının 
gençlerin katılabileceği, 
belli bir alanda genç araştır-
macıların fazla bir külfete 
girmeden kısa sürede sunum-
larını yapabileceği, bilgilerini 
paylaşabileceği bir ortam 

düşünen ve öğrenen bir sistem 
kuruyorsunuz ve elektronik 
fiziksel modellemeyle insanın 
yerine tabiat toplumda, dün-
yada, evrende ikame olacak 
şeyleri yapıyorsunuz. Yeni 
yaratıklar oluşturacaksınız. Bu 
bana çok enteresan geliyor. 
Yapay zeka çok ileri boyut-
lara ulaştı gibi geliyor bana. 
Tabi siz daha çok mesafe 
alacaksınız ve ileriye gidecek-
siniz diye tahmin ediyorum.”
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İBTAM’DA ÜRETİM HEDEFLENİYOR

SEPSİS EĞİTİM PAKETİ SUNUMU TOPLANTISI YAPILDI

İnönü Üniversitesi Bilimsel Araştırmalar Koordinasyon Merkezi (İBTAM) bünyesinde faaliyet gösteren 
Genetik Mühendislik Laboratuvarı Sorumlusu Yrd. Doç. Dr. Şebnem Özalp Erenler, biyoteknolojik yöntemleri 
kullanılarak ilaç olma potansiyeline sahip mikrobiyal konrdroitin sülfat elde etmeyi hedeflediklerini belirtti.

Sağlık Bakanlığı, İnönü Üniversitesi ve Türk Yoğun Bakım Derneğinin ortaklaşa düzenlediği “Sepsis Eğitim 
Paketi Sunumu Farkındalık ve Tedavi” toplantısı yapıldı.

Erenler, İNÜHABER’e yaptığı 
açıklamada, bakterileri kaynak 
olarak kullanarak ilaç potansi-
yeli yüksek olan çeşitli ürün-
lerin sentezini sağlayabildikler-
ini söyledi.
Biyoteknolojinin organiz-
maların mal ve hizmet üre-
timi amacıyla kullanılması 
olduğunu belirten Erenler, 
“Günümüzde Rekombinant 
DNA teknolojisi yöntemleri 
kullanılarak mikroorganizma 

DNA’ları hedef ürünü ürete-
bilecek şekilde dizayn edile-
bilmektedir. Yaygın olarak 
hastalık etkeni olarak patoje-
niteleri ile bilinen mikroor-
ganizmalardan biyoteknolojik 
yöntemlerle pek çok yararlı 
sentez ürünü elde edilebil-
mektedir. Prof. Dr. Hikmet 
Geçkil’in danışman olarak 
katıldığı çalışmalarda bugüne 
kadar LAsparajinaz, Lizin 
Oksidaz, Metiyonin Gama Li-

yaz gibi kemoterapi ajanı olan 
enzimlerin sentezi başarıyla 
gerçekleştirilmiştir” şeklinde 
konuştu.
Erenler, mikroorganizma-
lardan elde edilen moleküllerin 
kullanıldığı yeni nesil, ilaç 
potansiyeli olan sentez ürün-
lerinde patojenik ve alerjik pek 
çok olumsuz faktörü elimine 
etme şanslarının olduğunu dile 
getirerek, şöyle konuştu:
“Olumsuz faktörü elerken 

daha verimli sentez ve yüksek 
aktivite sağlayacak faktörleri 
taşıyan yeni DNA yapılarını 
dizayn etmekte mümkün. 
Laboratuvarımızda şu anda 
mikroorganizmaların elek-
trik üretiminde kullanıldığı 
mikrobiyal yakıt hücreleri ile 
ilgili çalışmalarımız da de-
vam ediyor. Ancak ağırlıklı 
olarak TÜBİTAK SBAG 
grubu tarafından 1001 projeleri 
kapsamında desteklenen ve 
yürütücüsü olduğum, proje eki-
bi ise Prof. Dr. Nusret Akpolat, 
Prof. Dr. Hikmet Geçkil, Prof. 
Dr. Aysun Bay Karabulut, Op. 
Dr. Caner Turan’dan oluşan 
projemiz de biyoteknolojik 
yöntemler kullanılarak ilaç 
olma potansiyeline sahip 
mikrobiyal kondroitin sülfat 
üretimi hedefliyoruz. İleri 
biyoteknolojik yöntemleri 
kullanarak oluşturduğumuz 
yeni bir DNA formunu taşıyan, 
bir bakteri suşu elde ettik ve şu 
ana kadar yaptığımız analizler 
sentezini ve saflaştırmasını 
sağladığımız ürünün muadiller-
ine göre oldukça etkin bir ilaç 
potansiyeli taşıdığını gösteri-
yor.”
Kondroitin sülfatın medikal 
pek çok alanda kullanılabilen 
bir ürün olduğu kaydeden Er-
enler, “Çoğunlukla sığır, kanat-
lı, köpek balığı ve domuzdan 
elde ediliyor. Bu durum da 
viral, prionik, ekolojik risk 
taşıyor ve domuz mamülü 

nedeniyle toplumsal hassasiyet 
oluşturuyor. Çalışmamız sonu-
cunda ürünümüzle ilgili gerekli 
analiz ve kriterleri tamamla-
yarak patent ve ilaç onayı al-
dığımız takdirde Türkiye’de bu 
gruptaki ilk yerli ilaç olacak” 
ifadelerini kullandı.
Erenler, bugün dünyada 
biyoteknolojik ilaçların tüm 
ilaçların içinde yaklaşık yüzde 
20’lik bir orana sahip olduğuna 
değinen Erenler, konuşmasına 
şöyle devam etti:
“Bu oranın 2030’da yüzde 
80’i bulacağı tahmin ediliyor. 
Biyoteknolojik ilaçların 2019 
yılında 445 milyar dolarlık bir 
pazar hacmini bulacağı belir-
tiliyor. Biyoteknolojik ilaçların 
Türkiye’deki pazar maliyeti ise 
şu an 4 milyar dolar civarın-
da. Sentez ve saflaştırmasını 
gerçekleştirdiğimiz Mikrobiyal 
kondroitin sülfat, Türkiye’deki 
tam biyoteknolojik ilaç kat-
egorisinde kullanım potansi-
yeline sahip çok az üründen 
bir tanesi olacak. Şimdiden 
büyük ilaç firmalarının ilgisi-
yle karşılaşıyoruz. Projemiz 
biyoteknolojik ilaç üretiminde 
öncü çalışmalar arasında yer 
alıyor. TÜBİTAK’a desteği 
için ve İnönü Üniversitesi 
İBTAM’a da sağladığı hizmet 
alanları ve donanımlı labo-
ratuvarlarıyla teşekkürü borç 
biliyoruz.”

Turgut Özal Kongre ve Kültür 
Merkezinde düzenlenen ve 
oturum başkanlığını Tıp Fakül-
tesi Dekanı Prof. Dr. Mahmut 
Durmuş’un yaptığı toplantıya, 
Türk Yoğun Bakım Derneği 
Sepsis Eğitmenleri Doç. Dr. 
Mustafa Said Aydoğan, Doç. 
Dr. Ayşe Belin Özer, Doç. Dr. 
Aytaç Yücel ve İnönü Üniver-
sitesi Tıp Fakültesi Uzman 
Murat Bıçakçıoğlu konuşmacı 
olarak katıldı. Toplantının 
açılış konuşmasını yapan Doç. 
Dr. Mustafa Said Aydoğan, 
sepsis hastalarının hastanelerde 
yeniden yatışların yapıldığı 
ve aynı zamanda maliyetin en 
fazla olduğu hastalık old-
uğunu söyledi. Aydoğan, 2013 
yılında yapılan bir araştırmanın 

antibiyotik kullanım oranın en 
fazla olduğu ülkenin Türkiye 
olduğunu ortaya çıkardığını 
belirterek, sepsis hastalığı 
sonucu ölenlerin sayısının 
fazla olmasına ragmen, sepsis 
hastalığının en az bilinen hast-
alık olduğunu kaydetti. Doç. 
Dr. Aytaç Yücel de sepsisde 
klinik olarak şüphe edilen 
veya kanıtlanmış enfeksiyonun 
olmasının gerektiğini ifade 
ederek, septik şokun daha 
ağır bir şok şekli olduğunu 
söyledi. İnönü Üniversitesi 
Tıp Fakültesi Öğretim Üyesi 
Murat Bıçakçıoğlu da sepsis 
hastalığının tedavisinin çok 
erken yapılması gerektiğini 
kaydederek, “Sepsis hastalığın-
da erken teşhisinin konulması 

önemlidir. Tedavide hastalara 
sıvı yüklemesi yapılmalıdır. 
Septik şokun tipinin belir-
lenmesinde klinik muayene 
yetersiz kalırsa ileri kardiyal 
değerlendirmeler yapılmalıdır. 
Antibiyotik tedavisi gecik-
tirilmeden yapılmalıdır” şek-
linde konuştu. Doç. Dr. Ayşe 
Belin Özer ise bu gün sepsis 
hastalığına yönelik 54 şehirde, 
114 hastanede, yaklaşık 200’e 
yakın eğitmen tarafından eğit-
imler verildiğini söyledi.
Özer, sepsiz ileri tedavilere 
yönelik sunumunu yaptı.
Tıp Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 
Mahmut Durmuş ise çok ver-
imli bir toplantı gerçekleştird-
iklerini belirterek, katılımcılara 
teşekkür etti.

Toplantıya İnönü Üniversit-
esi Turgut Özal Tıp Merkezi 
Başhekimi Prof. Dr. Hakan 

Parlakpınar, akademik ve idari 
personel katıldı.
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“15TEMMUZ MİLLİ DİRENİŞ” 
PANELİ DÜZENLENDİ

15 Temmuz darbe girişiminin yıl dönümü dolayısıyla İnönü Üniversitesinde “15 
Temmuz Milli Direniş” Paneli düzenlendi.

Hoca Ahmet Yesevi Konferans 
salonunda düzenlenen panele, 
İnönü Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Ahmet Kızılay, 
Malatya İl Müftüsü Ümit Çi-
men, Rektör Yardımcısı Prof. 
Dr. Abdulkadir Baharçiçek, 
İnönü Üniversitesi Genel Se-
kreteri Prof. Dr. Hakan Erkuş, 
Rektör Danışmanları Doç. 
Dr. İlhan Erdem, Yrd. Doç. 
Dr. Cemal Koyunoğlu, Turgut 
Özal Tıp Merkezi Başhekimi 
Prof. Dr. Hakan Parlakpınar 
ile çok sayıda akademik ve 
idari personel katıldı. Saygı 
duruşu ve İstiklal Marşı’nın 
okunmasıyla başlayan panelin 
moderatörlüğünü yapan İnönü 
Üniversitesi İlahiyat Fakül-
tesi Dekanı Prof. Dr. Fikret 
Karaman, 15 Temmuz darbe 
girişimin bir kaç yönüyle ele 
alınması gerektiğini belirterek, 
“Fakat akla ilk gelen siyasi ve 
hukuki sürecidir. Bu anlamdaki 
fonksiyonuna bu perspektifle 
yaklaşmak gerekir” şeklinde 
konuştu. Panelistlerden İkti-
sadi ve İdari Bilimler Fakül-
tesi Dekanı Prof. Dr. Ahmet 
Karadağ da 15 Temmuz darbe 
girişimine giden yolun 50 
yıla aşkın bir maziye sahip 
olduğunu kaydederek, şöyle 
konuştu: “Önce kuluçka evresi 
olarak adlandırabileceğimiz 
topluluğun diğer bir deyişle 
cemaatin konuşlanması süreci 
vardır. Bu süreç aslında dev-
letin kucağında şekillenmiştir. 

Devletin kucağında şekillen-
mesinin nedeni topluluğun 
liderinin de aynı zamanda 
bir kamu görevi olmasından 
kaynaklanıyor. Topluluğun 
belli hedeflerine ulaşmasından 
sonra maddi ve manevi boyutta 
inkişafa geçtiğini görüyoruz. 
Bu dönem özellikle ülkemiz-
in küreselleşme dönemlerine 
denk gelmektedir. İnkişaf 
dönemi topluluğun hem 
ülkemiz içerisinde hem de 
dünyada gücüne güç kattığı 
bir dönem olmuştur. Topluluk 
medyada ekonomide, eğitimde, 
bürokraside ve siyasette önce 
varlığını oluşturmuş sonra 
da bu varlığını kontrol etme 
çabası içerisine girmiştir. Top-
luluk bunları gerçekleştirirken 
üç temel noktaya dikkat çek-
miştir. Birincisi her bakımdan 
nitelikli elemanları bünyesine 
katmaya çalışmıştır. İkincisi 
ortaya çıkan ihtiyaçları diğer 
kesimlerden önce görmüş 
ve onlara yönelik politikalar 
üreterek kendisine bir po-
zisyon yaratmıştır. Üçüncüsü 
de topluluk merkez sağda ve 
merkez solda hiçbir siyasi 
iktidarla kavga etmemiştir. 
Hepsiyle arasını iyi tutmaya 
çalışmıştır. Topluluk kendisine 
bir konum elde etmek için her 
şeyi yapmıştır. Sivil toplumda 
gücüne güç katmıştır. Eğitim-
de güçlenmiştir. Bürokrasi-
yi neredeyse tekeli haline 
getirmiştir. 2010 Anayasa 

değişikliğinden sonra bulduğu 
fırsatla yargıyı da kendi lehine 
değerlendirmiştir. Marksist 
açıdan bakacak olursak top-
luluk hem üst yapı hem de alt 
yapı açısından kendi çıkar-
larına yönelik şekillenmiştir.” 
Karadağ, topluluğun siyasette 
gücüne güç katmak amacıyla 
iktidardan istediği milletvekili 
kontenjanını alamaması ve 
genel irade tarafından toplu-
luğun gücünü kırmak için yeni 
politikaların gündeme sokul-
masının haber alınması üzerine 
topluluğun ilk kez siyasi bir 
iktidarla kavgaya giriştiğini 
ifade ederek, şunları kaydetti: 
“Siyasi iktidarla girişilen ilk 
kavganın ilk aşaması eleştiri 
aşamasıdır. Bu eleştiri aşaması 
bir taraftan medya organları 
tarafından diğer taraftan da 
farklı aidiyetleri olan kişiler 
tarafından gerçekleştirilmiştir. 
Eleştiri aşamasını siyasi ik-
tidarın faaliyetlerini baltalama 
aşaması oluşturacaktır. Oslo 
görüşmelerinin açıklanması 
gibi hükümetin faaliyetlerinin 
baltalanma aşması gibi konular 
gelir. Bundan sonraki hedef ise 
tamamen iktidarı alaşağı etme-
ktir. Ancak bu konuda başarılı 
olamayınca hükümeti alaşağı 
etmek için bütün güçlerini 
göstermek istemişlerdir. Özel-
likle 2016 Yüksek Askeri Şura 
toplantısında toplulukla ilişkisi 
saptanan subayların tasfiye edi-
leceği öğrenilince son girişim 

yani 15 Temmuz darbe girişimi 
devreye konulmuştur.”

“İktidar Krizi Çözmeseydi 
Bizi Bekleyen En Kötü İhti-
mal İç Savaştı”

15 Temmuz’da Türkiye Cum-
huriyeti Devletinin sivil dene-
timine, varlığına ve bağımsı-
zlığına yönelik dış destekli 
bir kalkışmayla karşı karşıya 
kaldığını anımsatan Karadağ, 
konuşmasına şöyle devam etti:
“Darbe girişimi geçmişteki 
darbelerden bazı farklılıklar arz 
etmektedir. Her şeyden önce 
daha önceki darbeler seküler 
ideolojik bir temele oturuyor-
du. Meşruiyetini seküler bir 
ideolojiden almaktaydı. Oysa 
bu darbe girişimi kendisini 
dini bir temelde açıklayan bir 
topluluğun öncülüğünü yaptığı 
bir girişim oldu. İkinci bir 
farklılık darbeyi yapan güçler-
in doğrudan doğruya güvenlik 
güçlerine ve kamu binalarına 
yönelik saldırıya geçmeleriydi 
ve aynı zamanda terörize eden 
bir şiddet olarak görülebilir. 
Darbe girişiminin bir diğer 
farkı ilk kez halkın böyle bir 
müdahaleye tepki vermesiydi. 
Daha önceki darbelerde halk 
eylemli tepki vermekten kaçın-
mış genellikle sivil denetime 
geçişe kadar bir geriye çekilme 
yaşanmış, darbe ve darbecil-
ere cevabını seçim sandığında 
vermiş. Fakat 15 Temmuz’da 

böyle olmamıştır. 15 Tem-
muz’da silahsız halk tanklara, 
uçaklardan atılan bombalara, 
helikopterlerden atılan bom-
balara ve silahlardan sıkılan 
kurşunlara karşı kendisini 
siper etmiştir. Bu ciddi anlam-
da daha önce yaşamadığımız 
sadece tarihte okuduğumuz 
Kuvayı Milli, Çanakkale ruhu 
olarak adlandırdığımız bir ru-
hun yeniden ortaya çıkmasıdır. 
Bu ruh mutlaka korunmalı, 
canlı tutulmalı ve demokrasi 
bilinciyle de perçinlemelidir. 
Halkın önce kendi eliyle 
sonrada Cumhurbaşkanının 
güçlü koordinasyonuyla karşı 
koyması sonucunda darbe 
girişimi kısa sürede akamete 
uğratıldı. Akamete uğratılması 
önemli bir başarı. Gerçekten 
iktidar krizi çizmede başarılı 
olamasaydı bizi bekleyen en 
kötü ihtimal bir iç savaştı. 
Ne zamana kadar süreceğini 
tahmin edemeyeceğimiz bir 
iç savaşta bulacaktık ken-
dimizi. Dolayısıyla iktidarın 
krizi yönetmedeki başarısını 
önemsemek gerekir. ‘Ama ye-
terli midir?’ diye sorduğunuz-
da kesinlikle yeterli değildir. 
Darbe girişiminin akamete 
uğratılması karşı karşıya 
kalınan sorunun çözümünde 
ilk aşamadır. Bu aşamayı takip 
etmesi gereken şey yapısal 
sorunlarımızı çözecek hamleler 
geliştirmektir. Çünkü 15 Tem-
muz darbe girişimi bir bakıma 
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yapısal sorunlarımızın dışa 
vurumu gibidir. Dolayısıyla 
bu yapısal sorunların iyi analiz 
edilmesi ve onları çözmek 
üzere yeni politikalar geliştiril-
mesi gerekir. Tarihteki benzeri 
topluluklar tarafından yapılan 
olayları ele alan Fen- Edebi-
yat Fakültesi Dekanı Prof. 
Dr. Neslihan Durak da Hasan 
Sabbah’ın Alamut bölgesinde 
güçlü bir krallık oluşturan 
döneminin önemli dini aktörl-
erinden biri olduğunu kayd-
ederek, “15 Temmuz hadisesi 
yaşanınca insanlar geçmişe bir 
bakar oldu. Hasan Sabbah zeki 
Alamut bölgesinde güçlü bir 
krallık tesis etmiş bir kişiydi. 
Bu kişinin hayatını incele-
diğimizde kendisinden sonraki 
sapık tarikat liderlerinin de 
uygulamalarına benzer uygu-
lamalar yaptığını görmekteyiz. 
Alamut bölgesi çok küçük bir 
yer olmasına rağmen Selçuklu 
Devleti buraya hükmede-
memiştir. Bu da stratejik bir 
noktada olmasından kaynak-
lıdır. Hasan Sabbah o dönem-
de gençleri kendi etrafında 
toplamak için davet etmiştir. 
Bu tarikat gençler için ade-
ta cazibe merkezi olmuştur. 
Hasan Sabbah’ın ideolojisi 
şudur: Birine cenneti vadet-
mezseniz hiçbir şekilde hiç 
kimse arkanızdan gelmez. O 

yüzden Hasan Sabbah etrafında 
toplanan gençlere cenneti va-
detmiştir. Gelen gençler afyon 
suyu içirildikten sonra o Ala-
mut’un adeta cenneti andıran, 
cenneti tasvir eden bahçeler-
inde çeşitli zevk ve eğlencelere 
tabi tutulmuşlar. Bu işlem 
gençlerin kıvama gelinceye ka-
dar uygulanan bir program ve 
burada yarı uyanık, yarı baygın 
bir şekilde sütler, bal şekerleri, 
haşhaş tütsüleri üç gün beş gün 
geçirdikten sonra yine uyutu-
lup Hasan Sabbah’ın huzuru-
na getirildiklerinde, Hasan 
Sabbah sorar: ‘Neredeydiniz?’ 
‘Biz cennet gidip geldik, bir 
daha gitmek ister misiniz?’ 
diye sorduğunda ‘Elbette ki 
gitmek isteriz’ derler ve bunu 
bu cennete gidebilmek için 
bu fedai adını verdiğimiz ona 
kayıtsız şartsız tabi olan birey-
ler, gençler yetiştirmiştir. İlk 
suikastların de bu tarihte teşek-
kül edildikleri görülmektedir” 
şeklinde konuştu. 15 ve 16. 
yüzyıllarda Hindistan’da Ekber 
Şah adında önemli bir kişinin 
ortaya çıktığına değinen Du-
rak, “Bölgeyi dinle hakimiyeti 
altına almaya çalışmış. Ancak 
bunun sadece İslam diniyle 
değil diğer dinleri de kulla-
narak yapmaya çalışmıştır. 
Söylediği bazı sözler onun 
arkasından giden Müslüman 

kitlenin ondan kopmasına ve 
ona karşı tavır almasına sebep 
olmuştur” dedi.

“Darbe Teşebbüsü Bizi Suri-
yeleştirme, Afganistanlaştır-
ma Projesidir”

Durak, bir döneme damgasını 
vuran ve hala günümüzde 
devam eden Kadıyanilik ile 
günümüzde ortaya çıkan 
paralel yapı arasında bir çok 
benzerlik olduğuna dikkati 
çekerek, şöyle konuştu: “CIA, 
İngiliz ve Alman istihbarat 
teşkilatları ve diğerleri bu 
hadiseler olurken aslın-
da darbe teşebbüsü olarak 
değerlendirmişlerdi. Oysa 
biz kayıtlardan görsellerden, 
yaşadıklarımızdan, verdiğimiz 
şehitlerden, gazilerimizden 
görüyoruz ki bu aslında bir 
teşebbüs değil bu doğrudan 
bizim ülkemizi Suriyeleştirme, 
Afganistanlaştırma projesidir. 
O sebeple de bu aslında sadece 
ülkemizin bir meselesi değildir. 
Bu Moritanya’dan Filipinler’e 
kadar, Kazakistan’dan Yem-
en’e kadar bütün İslam dünyas-
ının problemidir. 15 Temmuz 
da cumhurbaşkanımız aziz mil-
letimizin önünde dimdik dur-
arak ‘Ben buradayım, ülkemin 
başındayım, ülkemi kurtarmak 
için varım’ diyerek bütün 

millete güç olmuştur, kudret 
olmuştur, kaynak olmuştur. O 
sebeple cumhurbaşkanımızın 
duruşu, bize cesaret verişi 
son derece önemli olmuştur. 
Elbette ki milletimizin de ona 
güvenip, ona inanıp, ona uygun 
şekilde canını siper etmesi 
ayrıca takdir edilmesi gereken 
bir husustur. Bizim ülkemiz 
güzel bir ülke. Bir kez daha 
cumhurbaşkanına teşekkürü 
bir borç bilirken şehitlerimizi 
rahmet ve minnetle anıyorum.” 
İlahiyat Fakültesi Öğretim 
Üyesi Prof. Dr. Mehmet Kubat 
ise birçok aydın, gazeteci ve 
akademisyenin 15 Temmuz’u 
gerçekleştiren FETÖ’nün Said 
Nursi’den etkilenen ve daha 
sonra güçlenen bir cemaat 
olarak düşündüklerini belir-
terek, şunları kaydetti: “Daha 
sonra siyasileşen ve güçlenerek 
halkına silah çeken bir terör 
örgütü olarak algılıyorlar. 
Ben buna inanmıyorum. Bu 
örgüt 40 yıldır emperyalis-
tler tarafından kurgulanan bir 
örgüttür. Paravan bir örgüttür. 
19. yüzyılda da buna benzer ve 
yüzde yüz emperyalist güçler 
tarafından kurulan örgütler 
vardı. Egemen güçlerin her 
yüzyılda bu tarz örgütler 
kurduklarını biliyoruz. İn-
gilizler tam bir şeytani man-
tıkla hareket eder ve bu tarz 

örgütleri kurup destek verirl-
er.”

“FETÖ Emperyalist Güçler 
ve Batılılar Tarafından 
Tasarlandı”

Cemaatin hizmet adı altında 
birçok dernek kurduğuna deği-
nen Kubat, “Bu örgüt dindar 
bir nesil yetiştirmek iddiasıyla 
ortaya çıkıyor. Halk da bunlara 
destek veriyor. Örgüt lider-
inin son zamanlarda diyalog 
sözcüğünü çok kullandığını 
görüyoruz. FETÖ kendi kend-
ini tasarlamadı. Emperyalist 
güçler, batılılar tarafından 
kurgulandığını biliyoruz. 
FETÖ’yü destekleyenler onun 
bir kainat imamı olduğunu 
söylüyorlar. Lidere sonsuz 
itaat vardır. Liderin söyle-
diği ayet gibi nitelendiriliyor. 
Örgütü iyi bilenler FETÖ’nün 
peygamberle görüştüğünü 
düşünüyorlar. Sonra ise Al-
lah’la görüştüğünü düşünüyor-
lar. Bu Haşhaşiler’de olan bir 
şey. Bizim dini liderimiz bu 
diyorlar” şeklinde konuştu.

Panel soru cevapların alın-
masının ardından sona erdi.
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KÜKÜRTLEME VE KURUTMA 
SİSTEMLERİ ÇALIŞTAYI DÜZENLENDİ

REKTÖR KIZILAY’DAN 
“DEMOKRASİ VE MİLLİ BİRLİK GÜNÜ” MESAJI

Gıda Tarım ve Hayvancılık Bakanlığının talebiyle İnönü Üniversitesi, TÜBİTAK Marmara Araştırma 
Merkezi, TAGEM, Malatya Kayısı Araştırma Enstitüsü ve GÖKSER Makina ortaklığıyla “Yüksek 
Kaliteli Kuru Kayısı Üretimi İçin Kükürtleme ve Kurutma Sistemleri” çalıştayı düzenlendi.

İnönü Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Ahmet Kızılay, “15 Temmuz Şehitlerini Anma, Demokrasi ve Milli Birlik 
Günü” dolayısıyla mesaj yayımladı.

Malatya’da bir otelde düzen-
lenen çalıştaya, İnönü Üniver-
sitesi Rektörü Prof. Dr. Ahmet 
Kızılay, Tarımsal Araştır-
malar ve Politikalar Genel 
Müdürlüğü Bahçe Bitkileri 
Araştırmaları Daire Başkanı 
Gökhan Kızılcı, Malatya 
Kayısı Araştırma Enstitüsü 
Müdürü Abdullah Erdoğan, 
Malatya Gıda Tarım ve Hay-
vancılık İl Müdürü Tahir Mac-
it, Malatya Ticaret ve Sanayi 
Odası Başkanı Hasan Hüseyin 
Erkoç, Malatya Ticaret Borsası 
Başkanı Gürsel Özbey, kamu 
kurum ve kuruluş temsilcil-
eri katıldı. Çalıştayın açılış 
konuşmasını yapan Malatya 
Kayısı Araştırma Enstitüsü 
Müdürü Abdullah Erdoğan, 
Malatya’nın dünya kayısı 
başkenti olduğunu belirterek, 
Malatya’nın kayısı üretimi 
bakımından çok önemli bir 
yere sahip olduğunu söyledi. 
Malatya Gıda Tarım ve Hay-
vancılık İl Müdürü Tahir Macit 
de Malatya kayısının iklimden 
çok etkilendiğine değinerek, 

“Bu yüzden kayısı üretimi 
yıldan yıla farklılık gösteri-
yor” dedi. Malatya Ticaret ve 
Sanayi Odası Başkanı Hasan 
Hüseyin Erkoç da kayısının 
Malatya için vazgeçilmez bir 
ürün olduğunu ifade ederek, 
“Kayısı şu anda çok sıkıntılı 
bir süreçten geçiyor. Şu anda 
üretici ciddi manada mağdur 
oluyor. Tabi burada hepimizin 
kayısıya sahip çıkması gerekir” 
şeklinde konuştu. Tarımsal 
Araştırmalar ve Politikal-
ar Genel Müdürlüğü Bahçe 
Bitkileri Araştırmaları Daire 
Başkanı Gökhan Kızılcı da bir 
Malatyalı olarak çalıştayda yer 
almaktan büyük mutluluk duy-
duğunu belirterek, “Kayısı için 
elimizden gelen bütün gayreti 
gösterdiğimizden kimsenin 
kuşkusu olmasın. Türkiye yak-
laşık 18 milyar dolar tarımsal 
anlamda ihracat gerçekleştiri-
yor. Tarımsal ürünleri ihraç 
eden bir ülke konumundayız. 
2023 hedefleri doğrultusunda 
tarımsal ihracatımızı 40 milyar 
dolara çıkarmayı hedefliyoruz” 

ifadelerini kullandı. İnönü 
Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Ahmet Kızılay ise üniversite, 
kamu ve sanayi işbirliğinin 
güzel bir örneği olan çalıştay-
da bir araya gelmekten büyük 
mutluluk ve onur duyduğunu 
söyledi. Çalıştay projesini İn-
önü Üniversitesi adına yürüten 
Gıda Mühendisliği Bölüm 
Başkanı Prof. Dr. İhsan Karab-
ulut ve araştırma ekibinde yer 
alan akademisyenlere teşekkür 
eden Rektör Kızılay, şöyle 
konuştu: “Üniversitemizi 
şehrimizin bütün sorunlarına 
insan kaynağı ve bilgi birikim-
iyle destek veren bir üniversite 
haline getirmeyi hedefliyoruz. 
Bu yönde elimizden gelen 
bütün gayreti gösteriyoruz. 
Kayısı konusunda da Ziraat 
Fakültemize, gıda mühendis-
liği bölümümüze, hatta işletme 
bölümümüze, çünkü pazarlam-
ak için işletme bölümüne 
ihtiyaç var. İktisadi ve İdari 
Bilimler Fakültemize ihtiyaç 
var. Birçok tıbbi araştırma 
yapıldı. Bütün fakültelerim-

izi motive ediyoruz. Ziraat 
Fakültemizi önümüzdeki 
dönem bir yıldız yapmak 
istiyoruz. Ziraat Fakültemizin 
iki bölümü var. Bahçe bitkileri 
ve bitki koruma bölümü. Şimdi 
tarım ekonomisi bölümünü, 
hocalarımızı alıp inşallah 
açacağız. Üç bölümle kayısıya 
en büyük desteği verecek 

fakültemiz Ziraat Fakültesidir. 
Bir de kayısı araştırma ve uy-
gulama merkezimiz var. Bu üç 
bölüm ile Kayısı Araştırma ve 
Uygulama Merkezimizle başta 
kayısı endüstrisi olmak üzere 
ticaret odamıza, üreticimize ve 
şehrimize çok önemli destekler 
vermek istiyoruz.”

Rektör Kızılay, mesajında, 
Türkiye’nin 15 Temmuz 
2016 tarihinde FETÖ/PDY 
terör örgütü öncülüğünde 
gerçekleştirilen alçak ve hain 
bir askeri darbe teşebbüsüyle 
karşı karşıya kaldığını söyledi.
Bir grup hainin anayasal 
düzeni yıkmak, devleti ve 
milleti bölüp parçalamak, 
demokratik yollarla iktidara 
gelen hükümeti devirmek ve 

halkın oyuyla seçilen cumhur-
başkanının hayatına kast etmek 
istediklerini belirten Rektör 
Kızılay, şunları kaydetti:
“Milletin temsilcilerinin yer 
aldığı TBMM’yi, kendilerine 
vatanı korumada kullanmaları 
için teslim ettiğimiz uçak ve 
helikopterlerimizle bomba-
layan, halkın tercihi ile seçilen 
cumhurbaşkanımızın hayatına 
kast eden bu vatan hainleri, 

Türkiye üzerine yüzyıllardır 
oyun oynayan ve ülkemize 
diz çöktürmek isteyen egemen 
güçlerin taşeronluğunu yapan 
içerideki işbirlikçileriydi. 249 
şehit verdiğimiz, 2 bin 192 
vatandaşımızın yaralandığı bu 
alçak darbe teşebbüsü, sayın 
cumhurbaşkanımızın güçlü 
liderliği ve milletimizin birlik 
ve beraberlik içinde ortaya 
koyduğu iradeyle akamete 
uğratılmıştır. Milletimizin 15 
Temmuz’da ortaya koyduğu 
irade, dünya siyasi tarihinde eşi 
görülmemiş bir kahramanlık 
ve cesaret örneğidir. Bu sayede 
vatan haini bu darbeci güru-
hun terör eylemleri önlenmiş, 
ülkemiz üzerine oynanan oyun 
boşa çıkarılmıştır. Belirtmek 
isterim ki 15 Temmuz 2016 
tarihimiz açısından bir milat 
noktasıdır. Bu terör saldırısı 
karşısında her vatandaş dar-
be girişimine tepki vermiş, 
kendi geleceğine cumhur-
başkanımızın liderliğinde sahip 

çıkarak bir destan yazmıştır. 15 
Temmuz demokrasi zaferi olar-
ak tarihe geçmiş ve bu tarih 
halkın kendi geleceğine sahip 
çıkma iradesinin en açık biçim-
de tezahürü olmuştur. Başta 
FETÖ/PDY olmak üzere PKK, 
DAEŞ ve diğer terör örgütleri 
hiçbir zaman amaçlarına ulaşa-
mayacaklardır.”

“Türkiye Güçlendikçe Biril-
eri Rahatsız Oluyor”

Rektör Kızılay, Türkiye’nin 
içinde bulunduğu coğrafyanın 
bir asır öncesine benzer 
şekilde emperyal güçler 
tarafından yeniden dizayn 
edilmek istendiğini belir-
terek, “Özellikle başta Türk 
dünyası olmak üzere, İslam 
dünyasının ve dünyadaki 
mazlum milletlerin ümit 
kaynağı olan ve karşılaştıkları 
sorunların çözümünde destek 
bulabildikleri bir ülke olan 
Türkiye güçlendikçe bazıları 

rahatsız olmaktadır. Dünya 
hakimiyetlerini devam ettirmek 
isteyen bazı küresel aktörler 
Türkiye’nin önünü kesmeye 
çalışmakta ve ülkemize karşı 
her türlü saldırıyı yapmak-
tadırlar. 15 Temmuz alçak 
kalkışması da bu politikaların 
bir tezahürüdür. Etrafı bir ateş 
çemberine dönüştürülen Tür-
kiye bütün zorluklara rağmen 
siyasi istikrarını sürdürmekte, 
demokratik düzenini yaşat-
makta ve dünyadaki ekonomik 
krizlere rağmen ekonomik 
büyümesini devam ettirmek-
tedir. Köklü devlet yapımız, 
necip milletimiz dimdik ay-
aktadır. 15 Temmuzun birinci 
yıldönümü olan ‘Demokrasi 
ve Milli Birlik Günü’nde 15 
Temmuz şehitlerine yüce 
rabbimden rahmet diliyorum. 
Hiçbir güç birlik ve beraber-
liğimizi bozamayacaktır. Allah 
bu millete bir daha benzer 
acılar yaşatmasın” ifadelerini 
kullandı.
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“2017-2018 YILI BİZİM İÇİN 
KALİTE YILI OLACAK”

İnönü Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Ahmet Kızılay, 2017-2018 Eğitim ve Öğretim yılının İnönü 
Üniversitesi için kalite yılı olacağını söyledi.

     Mizgin Şengül
     Çiğdem Erhan
     Edanur Baytak

2017-2018 Eğitim ve Öğre-
tim yılına ilişkin açıklama-
da bulunan Rektör Kızılay, 
eğitim öğretim yılının üniver-
site öğrencilerine, özellikle 
yeni yerleşen kayıt yaptıran 
öğrencilere, akademik ve 
idari personele hayırlı ol-
ması temennisinde bulunarak 
başarılar diledi. Rektör Kızılay, 
huzurlu bir üniversite olarak 
eğitim ve öğretimde başarıyla 
başladıkları 2017-2018 yılında 
eğitim, öğretimde yetenekler-
ini daha da ileriye taşıyarak 
devam ettireceklerine tüm 
kalbiyle inandığını ifade etti.
İnönü Üniversitesinin Türki-
ye’nin en köklü üniversiteler-
inden birisi olduğuna değinen 
Rektör Kızılay, şöyle konuştu: 
“Üniversitemiz 42. yılında. 
Birkaç ay sonra 43. yılına 
girmiş olacak. Üniversitemiz 
42. yılında 16 fakülteyle eğitim 
ve öğretim hayatına başladı. 
12 meslek yüksekokulumuz 
vardı, bir tanesini dönüştürdük. 
Sürgü Meslek Yüksekokulunu 
kapattık. Doğanşehir Meslek 
Yüksekokulunu açtık. Bu bir 
yıl önce başlayan bir süreç-
ti. Bu yıl fiilen uygulamaya 
geçildi. 11 meslek yüksekoku-
lumuz şu anda aktif olarak 
eğitim ve öğretime başladı. 
Yaz döneminde de üniversi-
temizin tamir, tadilat işlem-
lerini önemli ölçüde yaptık. 
Bir kısmı hala devam ediyor. 

Yeni çalışmalar, inşaatlar 
başladı. Bunlar da önümüzdeki 
yıl da devam edecek. Büyük 
yatırımlar yaptık. İnşallah bu 
yatırımlar önümüzdeki yıl 
tamamlanacak.” Geçen yıl 
çok sayıda sosyal, kültürel ve 
sanatsal etkinlik gerçekleştird-
iklerini anımsatan Rektör 
Kızılay, konuşmasına şöyle 
devam etti: “Üniversite sadece 
üniversite öğrencilerinin girip 
eğitim, öğretim aldığı yükse-
kokul, meslek yüksekokulu 
veya fakülteden ibaret değil. 
Ya da üniversiteyi kazanmak, 
üniversite eğitimi almak, 
sadece derslere girip sınavları 
başarmak ve diploma almak 
değildir. Üniversite öğrencisi 
demek hayatın her yönüyle 
kendini hayata hazırlayan 
insan demektir. Kendini 
hayatın her yönünde yetiştiren 
insan demektir. Onun için biz 
üniversite öğrencilerimizin 
bir taraftan kendi kazandıkları 
alanlarında çok iyi nitelikli 
eğitim almalarını sağlarken 
diğer yandan sosyal, kültürel, 
sanatsal ve sportif etkinliklerde 
aktif olmalarını istiyoruz. 
Öğrencilerimizin üniversitem-
izin sağlamış olduğu geniş 
imkanlardan yaralanmaları 
temel hedefimizdir.”

“Öğrencilerimizi Sosyal 
Faaliyet Yapmaya Teşvik 
Ediyoruz”

Rektör Kızılay, üniversitede 
her alanda öğrenci toplulukları-
na teşvik ettiklerini belirterek, 

“Seksenin üzerinde öğrenci 
topluluğumuz var. Öğren-
cilerimiz ‘topluluk kurmak 
istiyoruz’ dediklerinde önce 
bakıyoruz, o alanda topluluk 
kurulmuş mu? Kurulmuşsa 
oraya yönlendiriyoruz. Kurul-
mamışsa topluluk kurmalarını 
sağlıyoruz. Böylelikle öğren-
cilerimizi sosyal faaliyetler 
yapmaya teşvik ediyoruz. 
Geçen yıl sanatsal faaliyetlerde 
çok etkinlik yaptık. Bu yıl da 
daha çok etkinlik yapmayı he-
defliyoruz. Sportif faaliyetlerde 
de 28 kategoride 40’a yakın 
kız ve erkek takımlarımızla 
üniversiteler arası müsabakal-
ara katıldık. Bu müsabakaların 
bir kısmında dereceler aldık. 
Sportif faaliyetler için de çok 
geniş imkanlarımız var. Tüm 
öğrencilerimizin bu etkin-
liklere katılmalarını istiyoruz” 
şeklinde konuştu.

“Kalkınma Bakanlığıyla Bir-
likte Genç Girişimci Merkezi 
Açacağız”

Bu yıl özellikle girişimcilik 
konusu üzerinde duracaklarını 
ifade eden Rektör Kızılay, 
şöyle konuştu: “Öğrencil-
erimizin girişimci bir ruhla 
yetişmelerini istiyoruz. Hangi 
fakültelerde, hangi okullarda 
okuyorlarsa okusunlar girişim-
ci insanlar yetiştirmek isti-
yoruz. Bunun için de Kalkınma 
Bakanlığıyla ortaklaşa genç 
girişimci merkezi açacağız. 
Bunun için çalışmalarımıza 
devam ediyoruz. Bilgeler Yolu 

üzerinde bir ofis hazırlaya-
cağız. Öğrencilerimiz oraya 
gelecekler ve orada girişimcil-
erle buluşma ortamı bulacaklar. 
Öğrencilerimiz orada girişimci 
iş adamlarıyla, rehber hoca-
larımızla buluşacaklar ve on-
lardan dersler, kurslar alacaklar 
ve girişimci olarak yetişece-
kler. Okulu bitirdiklerinde ya 
da daha öğrenciyken onlara 
girişimci ruhu kazandıracağız. 
Ayrıca Teknokentte de genç 
girişimci merkezi kuracağız.”
Rektör Kızılay, eğitim ve öğre-
timde kaliteye önem verece-
klerini kaydederek, “Hedefimiz 
üniversitemizin tüm birimler-
inde kaliteyi standardize edilm-
iş hale getirmek ve oradaki 
eksiklikleri tamamlayarak 
kalite belgesi alır hale getirme-
ktir. 2017-2018 yılı bizim için 
kalite yılı olacak” dedi.

“Öğrencilerin Tercih Ettiği 
Bir Üniversiteyiz”

Öğrencilere tavsiyelerde bulu-
nan Rektör Kızılay,  “Öğrencil-
ere tercih sırasında öğretim üy-
esi kadrosu oturmuş köklü olan 
üniversiteleri, fakülteleri tercih 
etmelerini öneriyorum. Bizim 
üniversitemiz bu grubun içinde 
yer almaktadır. Öğrencilerin 
de tercih ettiği bir üniver-
siteyiz. Birçok bölümümüz 
Türkiye‘de çok tercih edilen 
bölümler arasındadır. Öğren-
cilerimiz üniversitemizi tercih 
etmekle doğru tercih yaptılar. 
Tüm öğrencilerimize hoş 
geldiniz diyorum. Bu yıl diğer 

yıllardan farklı olarak meslek 
yüksekokullarında tercihte bir 
azalma var. Tüm Türkiye’de 
3 yüz binin üzerinde konten-
jan meslek yüksekokulların-
da boş kaldı. Bunun nedeni 
meslek okullarında sınavsız 
geçiş kaldırıldı. Bizim de bazı 
ilçelerdeki okullarımızda,  
bölümlerde kayıt az oldu. Bazı 
bölümlerimizde öğrenci kaydı 
az olmasına rağmen bölümler-
imiz aktif olarak eğitim, öğre-
time devam etmektedir. Ge-
lecek yıl muhtemelen meslek 
yüksekokullarında daha fazla 
öğrenci kaydı için tüm Tür-
kiye’de çalışmalar yapılacak. 
Biz de kendi üniversitemizde 
çalışmalar yapacağız. Üniver-
sitemiz tercih açısından çok 
tercih edilen bir üniversitedir, 
bunu gönül rahatlığıyla if-
ade etmek isterim” şeklinde 
konuştu. Rektör Kızılay, İnönü 
Üniversitesi ailesine yeni 
katılan öğrencileri aralarında 
görmekten duyduğu memn-
uniyeti dile getirerek, şunları 
kaydetti: “İlk aylarda Malatya 
ile birlikte Malatya dışından 
gelmiş öğrencilerimiz belki 
kendi şehirlerinden, evlerin-
den, ailelerinden ayrılmaktan 
dolayı bir özlem duyacaklardır. 
Gurbet yaşayacaklardır.
Üniversitemizin sosyal, 
kültürel, sportif ve sanatsal 
imkanlarından yararlansınlar. 
Tüm öğrencilerimize başarılı 
huzurlu bir yıl diliyorum ve 
yaşayacakları sorunlarında 
yanlarında olacağımızı ifade 
etmek istiyorum.”

İnönü Üniversitesi üç aylık bir yaz tatilinin 
ardından, yeni bir eğitim ve öğretim yılı-

na başladı. Bu hazırlık aşamasında, İnönü 
Üniversitesi yeni öğrencilere, yeni hocalara, 
donanımlı bir kadroya, eğitim ve öğretim yılına 
adım attı. 2017-2018 eğitim- öğretim yılımız-
da, üniversitemize, yeni adım atan öğrenci 
arkadaşlarımız, üniversitenin sunmuş olduğu 
çeşitli imkânlardan faydalanacak ,bu süreçte 
akademisyenlerden ve uzman kişilerden destek 
bulabilecekler. Öğrenciler, üniversiteli olmanın 
ayrıcalığını fark edip, bu şartlar içerisinde he-
deflerine doğru adım atacaklar. Tabi bu şartların 
oluşmasında ve imkânlardan faydalanabilmemiz 
de rektör hocamız Prof. Dr. Ahmet Kızılay’ın 
büyük payı var. Öğrencilerde bunun farkında 

olup kendilerini geliştirecek ve eğitim hedefler-
ine sağlam adımlar ile ilerleyeceklerdir.
İnönü Üniversitesinde okuyacak olan öğren-
ci arkadaşlarımız pişman olmayacak; İnönü 
Üniversitesi hocalarıyla, kadrosuyla öğrencilere 
sağlam ve donanımlı bir imkân sunuyor. Hoca-
ların bilgisi ve tecrübesi, fakültelerin sağlamış 
olduğu avantajlar öğrencilerin verimli bir sene 
geçirmelerinde etkili olacaktır.
İnönü Üniversitesi yeni eğitim ve öğretim 
yılının, öğrenci arkadaşlarıma hayırlı olmasını 
diler, bu eğitim ve öğretim yılının başarılar ile 
geçmesini temenni ederim.
 

Onur Yavuz

BAŞLANGIÇ 
HEYECANI
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Yale Üniversitesi Tıp Fakültesi Öğretim Üyesi ve Organ Nakli Direktörü Prof. Dr. Şükrü Emre, Karaciğer Nakil 
Merkezinin İnönü Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Ahmet Kızılay ve Karaciğer Nakli Enstitüsü Müdürü Prof. Dr. Sezai 
Yılmaz’ın destekleriyle daha iyi yerlere geleceğini kaydederek, “Malatya ve nakil ekibiyle gurur duyuyorum” dedi.

     Hatice Yetmen
     Merve İnan

Karaciğer nakli konusunda 
yaptığı çalışmalar ve 
Türkiye’yi yurt dışında başarılı 
temsil etmesinden dolayı 
İnönü Üniversitesi tarafından 
fahri doktora unvanı verilen 
Emre, İNÜHABER’e yaptığı 
açıklamada, 1988 yılında 
Amerika’ya gittiğini amacının 
karaciğer translaptasyonu 
öğrenerek bu uygulamayı 
Çapa Tıp Fakültesinde kurmak 
olduğunu söyledi.
Emre, Amerika’da yaptığı 
başarılı çalışmalardan sonra 
orada kalmaya karar verdiğini 
belirterek, “Orada kaldığım 
zaman Türkiye’ye  yardım 
edeceğimi  çok iyi biliyordum. 
Bu arada Amerika’da bir çok 
Türk hekimine, karaciğer 
hastalıkları, anestezi, patoloji 
uzmanına yardım etme 
imkanım oldu” şeklinde 
konuştu. Kendisini Malatya’ya 
bağlayan en önemli şeyin Prof. 
Dr. Sezai Yılmaz önderliğinde 
kurulan iyi bir ekibin 
olması olduğuna değinen 
Emre, “İnönü Üniversitesi 
Turgut Özal Tıp Merkezi 
Karaciğer Nakil Enstitüsü 
sadece Türkiye’nin değil 
dünyanın sayılı karaciğer nakli 
merkezlerinden bir tanesidir. 
Bu da bana göre ekip çalışması 
öneminin, en güzel örneğidir” 
dedi.
Emre, Malatya’da kurulan 
karaciğer nakil merkezinin 
kendisini çok mutlu ettiğini 
belirterek şöyle konuştu:
“Karaciğer nakil merkezi 
Rektör bey ve Sezai Beyin 
destekleriyle daha iyi yerlere 
gelecek. Daha çok alınması 
gereken mesafe var. Sayı 

olarak iyi bir noktada ancak 
akademik olarak da belirli 
seviyelere çıkmamız gerekir. 
Benim yardımlarım en çok 
bu konuda olacak. Bunu da 
hem Malatya için hem de 
nakil grubu için seve seve 
yapacağım. Çünkü burada 
idealist bir ekip oluşturulmuş. 
Bunlar sadece cerrahlardan 
değil, başka branşlarda 
patolojisi, anesteziyoloji, 
pediatrik hepatolojisi ve 
hepatoloji gibi bölümlerde 
birlikte çalışan ve bu yola baş 
koymuş insanlar. Ben bu ekibin 
akademik olarak da ileriye 
dönük, bilimsel değeri daha 
fazla olan çalışmalar yapmaları 
ve bu konuda da dünyanın 
liderleri arasına girmelerini 
istiyorum. Bunlar olmayacak 
şeyler değil. Eminim bunları 
da yapacaklardır. Özetlersem, 
emin olun ben Malatya ve 
ekibiyle gurur duyuyorum.”

“Hastaları Sadece 
Karaciğer Hastası Olarak 
Görmüyoruz”

Gastroenterologların, aile 
hekimlerinin karaciğer 
hastalıkları uzmanlarının halkı 
bilinçlendirmeleri gerektiğini 
ifade eden Emre, karaciğer 
hastası olanların erken 
dönemde nakil merkezilerine 
yönlendirilmesi gerektiğini 
söyledi.
Emre, hastaları sadece 
karaciğer hastası olarak 
görmediklerine değinerek, 
şunları kaydetti:
“Hastaları sadece karaciğer 
hastası olarak görürsek 
yaptığımız işlem yüzde 80 
oranında bir şey ifade etmez. 
Hastaların vücudunda diğer 
organları ve bu arada bir de 

ruhu var. Hasta olmak kolay 
değil. Bu insanlarda hastalığa 
bağlı olarak bir de depresyon 
gelişebiliyor. Hastaların 
çevresindeki insanların bir 
nevi sorunları oluyor. Bunların 
hepsini bir bütün olarak 
incelemek ve hastaları ona göre 
tedavi etmek ideal bir sistem. 
Biz buna multidisipliner 
ekip çalışması diyoruz. 
Bu şekilde yaklaştığınız 
zaman sonuçlarınız da daha 
güzel oluyor.” Kendilerine 
son dakika gelen hastalara 
yapacakları müdahalelerin 
kısıtlı olacağını belirten Emre, 
şöyle konuştu:
“Bize son dakikada gönderilen 
hastalardaki sonuçlar biz 
ne yaparsak yapalım iyi 
olmuyor. Nedeni, hastalar bize 
geldikleri zaman birçok organ 
sistemi yetmezliği gelişmiş 
oluyor. Buna bağlı olarak bu 
hastaları hayata döndürme 
enfeksiyonlarını önlemek, 
ciddi enfeksiyonları tedavi 
etmek gerekir. Bazılarında 
karaciğer yetmezliği oluştuğu 
için böbrek yetmezliği 
gelişiyor. Bazılarında beyinde 
ciddi hasarlar oluşuyor. Bunları 
geri döndürmek tabi ki de çok 
çok zordur, ama bu hastalar 
bize erken dönemde gelseler 
bir şekilde kontrol altına 
alınırdı. Hasta erken tedavi 
altına alındığı için iyi sonuçlar 
alınırdı.”

“Hiçbir Ülke Organ 
Naklinde Yeterli Değil”

Dünyada hiçbir ülkede organ 
naklinin yeterli düzeyde 
olmadığına değinen Emre, 
konuşmasına şöyle devam etti:
“Dünyada hiçbir ülkede organ 

naklinin yeterli olmadığını 
düşünüyorum. Çünkü organ 
nakli yapabilmesi için 
organların olması gerekiyor. 
Bence kadavradan, yani 
beyin ölümü oluşmuş 
insanlardan alınan organlarla 
nakil yapmak çok güzel. Bu 
konuda ülkemiz çok geride. 
Özellikle batı ülkelerine 
göre çok daha geride. 
Örnek olarak, karaciğer için 
konuşuyorum, Avrupa’da ve 
Amerika’da yapılan karaciğer 
transplantasyonların yaklaşık 
yüzde 85-95’i beyin ölümü 
oluşmuş kadavra donörlerden 
yapılır. Türkiye’de ise yüzde 
95’i canlıdan yapılıyor. Bu 
anlamda gelişmemiz gerekiyor. 
Bunun avantajı, canlıdan 
nakil çok güzel bir şey ama 
donörlerin de belli problemleri 
var. Şayet bu organların çoğu 
kadavradan gelecek olursa 
canlı donörlerin hayatlarını 
tehlikeye atmamış olacağız. 
Bu anlamda gelişmemiz 
gerekiyor. İkinci şık, hala ülke 
çapında kalite kontrollerinde 
belirli problemlerimiz 
var. Bunda tabi Sağlık 
Bakanlığının denetlemedeki 
görevi var. Bu görevlerin 
şu anda yeterli seviyede 
olduğunu düşünmüyorum. 
Bu kontrollerin daha da 
arttırılması gerekir.”

“Herkes Organ Naklinde 
Donör Olabilir”

Emre, herkesin donör 
olabileceğinin altını çizerek, 
“Özellikle kanser nedeniyle 
ölmeyen, diyelim ki bir kişi 
üç sene evvel mide, meme 
veya kolon kanseri hastalarını 
genelde donör olarak 
kullanmayız, ama bir insan on 
beş sene evvel kanser ameliyatı 
geçirmiş hiçbir nüksü yok, 
bu insandan donör olabilir. 
Genellikle kanser hastalarına 
biz sıcak bakmıyoruz. Bunun 
bazı ayrıntıları var. Mesela 
cilt kanseri olan hastalar 
mutlaka donör olabilir, ama 
cildinde melanom olan bir 
hasta kesinlikle donör olamaz. 
Bunun dışında her organ için 
bir tane donör bulabiliyoruz. 
Benim kullandığım seksen 
altı yaşında, doksan yaşına 
kadar donörler olabiliyor. 
Herkes donör olabilir” şeklinde 
konuştu.

İnsanlardan en büyük 
isteklerinin organ bağışı 
konusunda daha duyarlı 
davranmaları olduğunu dile 
getiren Emre, “İstiyoruz 

ki organlarınızı cennete 
götürmeyin. Cennet biliyor 
ki bu organlara burada 
ihtiyacımız var. Herkes 
organ donörü olabilir. Benim 
Türkiye’den de bildiğim 
birçok  olay var. Hastanın 
beyin ölümü oluşuyor, aileden 
istek geliyor, diyorlar ki 
‘Organları bağışlayabilir 
miyiz?’ Biz istiyoruz ki bütün 
vatandaşlar böyle düşünsün 
ve organlarını bağışlasınlar ki 
sevdikleri insanların organları 
başka insanların vücudunda 
yaşayabilsin” şeklinde konuştu.
Emre, beyin ölümü 
gerçekleşen hastanın 
organlarının aile tarafından 
bağışlanmasıyla birçok 
hastanın tedavi edileceğini 
kaydederek, “Beyin ölümü 
gerçekleşen hastanın organını 
alırsak birçok hastaya hayat 
verebiliriz. Bu insanlara bir 
candan diğer cana verilebilecek 
en güzel şey. Bu anlamda daha 
pozitif düşünülmeli. İkincisi 
de hekimlerle konuştukları 
zaman bunları sormalarını, 
sorgulamalarını, ne olduklarını 
hekimlerden anlatmasını 
istemeleri gerekiyor. Onun 
yanında onlardan organ 
almaya gelen insanlardan açık 
açık konuşmalarını tavsiye 
ediyorum. Çünkü konuşup 
anlaştıktan sonra insanların 
korkuları daha az olacaktır. 
Böyle düşünüldüğü zaman her 
şey daha kolay olacaktır” dedi.

“İnönü Üniversitesi Üst 
Düzey Bir Üniversite”

İnönü Üniversitesi 
kampüsünün çok güzel 
olduğunu ifade eden Emre, 
şunları kaydetti:
“Üniversitede akademik olarak 
iyi şeyler yapıldığını duydum. 
Tabi hepsini görmem mümkün 
değil. Temas kurduğum 
hekimlerle ilgili söyleyebilirim 
ki hepsinin bilgisi, becerisi son 
derece iyi. İnönü Üniversitesi 
gerek Amerika olsun gerek 
Avrupa olsun birçok ülkeyle 
yarışacak durumdadır. Başka 
branşlarda neler olduğunu 
görme imkânım olmadı tıp 
alanında söylüyorum bunu. 
Bunun yanında ekiplerimiz 
var. Bunların başında da 
ekip çalışması geliyor. Diğer 
gittiğim üniversitelere göre 
Malatya iyi bir yerde. Üst 
düzey bir üniversite. Fedakarca 
halka hizmet veren bir kuruluş 
olarak gördüm.”
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İnönü Üniversitesi Turgut Özal Tıp Merkezi Karaciğer Nakil Enstitüsü canlıdan canlıya karaciğer nakli yapılan 
merkezler arasında Türkiye ve Avrupa’da birinci, dünyada ise ikinci sırada yer alarak Türkiye’nin gururu olmaya 
devam ediyor.

İnönü Üniversitesi Turgut Özal Tıp Merkezi Plastik Rekonstrüktif ve Estetik Anabilim Dalı Öğretim Üyesi Doç. Dr. Cemal 
Fırat, Turgut Özal Tıp Merkezi olarak yanık hastalarının tedavisinde çok önemli bir potansiyele sahip olduklarını söyledi.

2002 yılında başlayan ka-
raciğer nakillerinin hem sayısı 
artarak hem de her geçen gün 
daha mükemmel hale gelerek 
sürdürüldüğü nakil merkez-
inde, 15 yıldan bu yana yapılan 
karaciğer nakilleri ortalamaya 
vurulunca yılda 300 karaciğer 
naklediliyor.
18’i sadece karaciğer nakli 
yapan profesör ya da doçent 
olan ve yardımcı personeliyle 
birlikte yaklaşık 75 kişiden 
oluşan organ nakli ekibi aynı 
anda üç nakil yapabiliyor.
İnönü Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Ahmet Kızılay, İnönü 
Üniversitesinde 15 fakülte 
bulunduğunu, özellikle tıp 
alanında öne çıkan bir üniver-
site olduklarını belirterek, 
bunun sebebinin de karaciğer 
nakli olduğunu söyledi.
Karaciğer Nakil Enstitüsü 

Müdürü Prof. Dr. Sezai Yılmaz 
ve ekibinin 8 yıldır canlıdan 
canlıya nakilde hem sayısal 
olarak hem de hastaların 
hayatta kalma oranlarıyla bir 
başarı hikayesi yazdıklarının 
altını çizen Rektör Kızılay, 
“Ancak karaciğer naklinin 
yanında bütün organ nakill-
erini de yapıyoruz. Mesela 
ince bağırsak naklini yapan 
iki merkezden biriyiz. Pank-
reas nakli için hazırlıklarımız 
tamam. Kadavradan organ 
çıktığı anda hemen yapacağız. 
Kalp nakli için de çalışma-
larımız sürüyor” şeklinde 
konuştu.
Rektör Kızılay, nakil ekibin 
lojistiğini sağlayacak yardım-
cı sağlık personeline ihtiyaç 
olduğuna değinerek, “Daha da 
büyüyebilmek için her alanda 
yardımcı sağlık personeline 

ihtiyacımız var. Maliye Bakan-
lığından karaciğer hastanemiz 
için 200 sağlık personeli için 
kadro istiyoruz” dedi.
Karaciğer Nakil Enstitüsü 
Müdürü Prof. Dr. Sezai 
Yılmaz ise nakilde sayıya 
takılmadıklarını kendileri için 
önemli olanın yaptıkları işin 
kalitesi olduğunu söyledi.

“Hayatta Kalma Oranımız 
Yüzde 90 Seviyelerine Ulaştı”

Nakil merkezinde 2,5 aylık 
bebekten 70 yaşındaki hastaya 
kadar her yaş grubundaki 
hastaya nakil yapıldığını kayd-
eden Yılmaz, şöyle konuştu:
“Nakil yapılan hastaların 
hayatta kalma oranları yıllar 
içerisinde yükselerek yüzde 90 
seviyelerine ulaştı. Tecrübem-
iz sebebiyle Türkiye’nin her 

     Hatice Yetmen
     Çiğdem Erhan

Fırat, İNÜHABER’e yaptığı 
açıklamada, yanıkların önce-
likle ısı değişiklikleri, termal 
etkiler dedikleri veya kimyasal 
ajanlarla oluşan ve bunların 
verdiği hasarlarla meydana 
gelen deri bütünlüğünün bozul-
ması olduğunu belirtti.
Toplumda en çok meydana 
gelen yanıkların termal etkil-
erle meydana gelen haşlanma 
tipi yanıklar olduğunu belirten 
Fırat, “İkinci sırada daha çok 
alev yanıklarını daha görme-
kteyiz. Üçüncü sıklıkta ise 
elektrik yanıklarını daha çok 
görmekteyiz. Genel anlam-
da bu üç yanık tipi daha çok 
karşılaştığımız yanıklar arasın-
da yer almaktadır” şeklinde 
konuştu.
Fırat, yanık tedavisinde diş 
macunu, yumurta akı ve buzlu 

suyun kullanılmaması gerek-
tiğini kaydederek, “Yanığın 
oluşum şekli itibariyle eğer 
bir ısıyla oluşmuşsa öncelikle 
ısının etkisi azalsın diye soğut-
mak gerekiyor. Fakat bunu 
buzlu su değil de normal soğuk 
suyla yapmakta fayda var. 
Eğer bir alevle oluşmuşsa alev 
bölgesinden hızlı bir şekilde 
hastanın uzaklaştırılması, alev 
devam ediyorsa onu söndürm-
esi ve en kısa sürede hastanın 
ağrısı giderilerek sistem teda-
visinin başlatılması gereklidir” 
ifadelerini kullandı.
Sıcak su dökülmesiyle oluşan 
yanıkların tedavisinde soğuk 
su kullanılmasının faydalı ol-
acağına değinen Fırat, “Yanan 
kişinin üzerindeki kıyafetleri 
çıkartacağız. Eğer bir ortamda 
olmuş, bir alev söz konusuysa 
hastanın yangın yerinden en 
kısa sürede uzaklaştırılması 
gerekiyor. Alevin söndürülmesi 
gerekiyor. Kapalı bir alanday-
sa orada oluşacak ısı artışı iç 
organlara zarar verebileceği 
için en kısa sürede o ortamdan 
çıkarılması gerekiyor” dedi.
Fırat, yanık tedavisinde 
yaklaşımlarının ortalama dört 
şekilde olduğunu ifade ederek, 
şöyle konuştu:
“Birinci derece dediğimiz 
yanığın normal güneş yanığı 

oluşmasıdır. Ciddi bir sıvı 
tedavisi gerektirmez. Bunlar 
daha çok ağrının giderilmesi 
ve lokal bakımla iyileşir. İkinci 
derece yüzeysel dediğimiz 
yanıklarda yine cilt bütünlüğü 
bozulmuştur. Ciltlerde su to-
playan kabarcıklar oluşmuştur. 
Bu varsa ikinci derece yüzey-
sel diyoruz. Eğer kaybolmuş 
artık deri soyulmuş ve der-
ileşmişse ikinci derece diyoruz. 
Bu  aşamada eğer daha da 
derin olmuşsa, cilt altı dokular, 
yağ dokusu dediğimiz  yapılar 
yanmıştır.”

“Derin Yanıklar Vücutta İz 
Bırakabiliyor”

Yanıkların kalıcı olmasının 
yanığın derecesine göre 
değiştiğini belirten Fırat, 
“İkinci derece derine ka-
dar yanıklarda ciddi bir iz 
kalmıyor. Kalırsa da bununla 
ilgili tedavimiz var. Gerek 
cilt yenileyecek tedavilerimiz 
gerek rejeneratif doku replas-
manı dediğimiz tedavilerle iz 
giderici tedavilerimiz var. Ama 
daha derin yanıklarda ister iste-
mez bir iz kalabiliyor” şeklinde 
konuştu.
Fırat, Turgut Özal Tıp Merkez-
inde yanıklarla ilgili önemli 
çalışmaların yapıldığını dile 

getirerek, şunları kaydetti:
“Geçmişten beri yaptığımız 
yayınlarda var. Son günlerde 
biz yanıkla ilgili özellikle 
amniyon membran kullanımı 
konusunda ciddi yol kat ettik. 
Şimdi hasta yanıp geliyor 
bütün cilt bütünlüğü bozuluy-
or. Cilt bütünlüğü bozulması 
demek hastanın hem enfeksi-
yona açık olması hem de ciddi 
sıvı kaybı anlamına geliyor. 
Dolayısıyla biz bu dönem-
de amniyon membranı kul-
lanıyoruz. Amniyon membran, 
‘bebeği saran zar’ anlamına 
geliyor. Tabi dünyada ilk 
kullanan biz değiliz. Dünyada 
bilinen bir yöntem. Bin 900’lü 
yıllardan beri kullanılan bir 
yöntem ama bir dönem at-
lanmış çok uygulanmamış. 
Günümüzde bu yöntem çok 
yoğun bir şekilde kullanmaya 
başladık  ve ciddi faydasını 
da gördük. Çünkü bunun hem 
koruyucu etkisi var hem de 
içerisindeki birçok faktör hem 
sıvı kaybını engelliyor hem de 
orada enfeksiyona karşı korucu 
etkisi oluyor.”

“Kuzey Irak ve Suriye’den 
Çok Hasta Aldık, Almaya 
Devam Ediyoruz”

Ankara’nın doğusunda yer alan 

bir hastane olarak çok etkin 
bir konumda olduklarını ifade 
eden Fırat, “Yanık konusunda 
çok ciddi bir hasta potansi-
yelimiz var. Bölge hastaları 
bize danışıyor. Çok ciddi 
hasta tedavisi yaptık. Özellikle 
Kuzey Irak ve Suriye bölgesin-
den çok hasta aldık, hala da 
alıyoruz. Şu anda bu bölgenin 
önde gelen merkezlerinden 
birisiyiz. Gecen birkaç ay 
içerisinde Ankara’dan, Sam-
sun’dan çevre illerden de 
buraya hasta sevkiyatımız 
oldu. Gerek yoğunluktan, 
gerek hasta talebinden özel-
likle Kuzey Irak bölgesinden 
hastalar konusunda herhalde 
biz orda biraz popüleriz ki 
direk hastalarını getirip acile 
bırakıyorlar. Bu konuda bu 
bölgede ciddi bir etkinliğimiz 
var” şeklinde konuştu.
Fırat, eskiden yüzde 20-30 
oranında bir yanık olduğu zam-
an hastayla ilgili korkularının 
oluşmaya başladığını hatır-
latarak, “Şimdi yüzde 70-80 
oranındaki ciddi  yanıklarda 
bile hastalarımızın mortal 
toranı (ölüm oranı) ciddi 
oranda düştü. Demek ki iyi 
bir yerdeyiz, iyi götürüyoruz 
diye düşünüyorum” ifadelerini 
kullandı.

yerinden en zor vakalar bize 
yönlendiriliyor. Sakarya’da 
karaciğer komasına giren 
hastayı Ankara ya da İstanbul’a 
gönderebilecekleri halde bize 
gönderiyorlar. Çünkü merke-
zler zor vakalardaki başarısı-
zlık sebebiyle, genel oran-
larının düşmesini istemiyorlar. 
Karaciğer naklinde cankurtaran 
merkeziz.”

“Eve Sadece Uyumak İçin 
Gidiyoruz”

Yılmaz, karaciğer nakil ameli-
yatlarının uzun ve zor opera-
syonlar olduğunu ifade ederek, 
“Özellikle canlıdan canlıya 
nakil yapılan ameliyatlar ka-
davradan yapılan ameliyatlara 
göre daha uzun sürüyor. Bütün 
arkadaşlarımız büyük bir feda-
karlıkla çalışıyor. Kadavradan 

organ geldiğinde bugün için 
bu ameliyatlar 5-6 saat içinde 
bitiyor. Canlı vericilerin ameli-
yatlarına sabah girip akşam 
çıkıyoruz. Ancak çok ameliyat 
yaptığımız için daha pratik old-
uk. Saat 14.00’te bitirdiğimiz 
de oluyor. Eskiden 24 saat 
sürüyordu. Beş gün hiç eve git-
mediğim zamanlar oldu. Şimdi 
de sadece uyumaya gidiyoruz” 
şeklinde konuştu.
Şu anda yılda ortalama 300 
olan nakil sayısını yılda 500’e 
çıkarmak istediklerini söyleyen 
Yılmaz, “Şu anda 3 ameliyatı 
aynı anda rutin olarak yapabili-
yoruz. Geçmişte 5 ameliyatı 
birden yaptığımız da oldu. Yani 
5 verici ve 5 alıcı ile birlikte 10 
masada birden çalıştık” dedi.
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İNÜSEM’DEN BİLİRKİŞİLİK TEMEL EĞİTİMİ

İnönü Üniversitesi Dış İlişkiler Birimi Genel Koordinatörü Prof. Dr. Ekrem Atalan, birim kapsamında verilen 
programların hem öğrencilere hem de personele katkı sağladığını belirtti.

İnönü Üniversitesi Sürekli Eğitim Uygulama ve Araştırma Merkezi (İNÜSEM) tarafından Bilirkişilik Temel Eğitimi 
Kursu veriliyor.

     Onur Yavuz
     Gamze Arslan

Atalan, İNÜHABER’e yaptığı 
açıklamada, Uluslararası 
İlişkiler Biriminde Erasmus 
Plus, Mevlana ve Farabi pro-
jeleri gibi alt birim dallarının 
olduğunu söyledi.
Erasmus Plus’un Avrupa 
Birliği’nin bir programı old-
uğunu belirten Atalan, şöyle 
konuştu: “Bizler üniversitenin 
içerisindeki öğrencilerden 
yararlanabilmekteyiz. Bu 
program direk uluslararası 
ajansa bağlı bir birim olar-
ak fonksiyon görüyor. Proje 
ulusal ajansa Avrupa Birliği 
Bakanlığına bağlı bir birimdir. 
Dolayısıyla bizim buradaki 
çalışma alanımızın maddi 
kaynağını Avrupa Birliği 
Bakanlığı sağlamaktadır. 
Bu projelerle ilgili bilgi için 
ortak partnerlerimiz var. En 
az üç farklı ülkeden farklı 

üniversitelerin, kurumların, 
sendikaların sağlamış olduğu 
projeleri olması gerekmek-
tedir. Bu bağlamda projeleri 
teslim edip kurumlara sunmak 
gerekecektir. Buradaki amaç 
birinci olarak yeni inüvasyon 
ve yeni keşifleri ortaya çıkara-
rak, değişim gerçekleştirerek, 
bu değişimle birlikte kültürel 
olarak insanların birbirlerini 
tanımasında fayda sağlamak-
tır.” Atalan, Uluslararası İlişkil-
er Biriminin ikili antlaşmalar 
da yürüttüğüne değinerek, 
“Şu anda üniversitemizin yurt 
dışındaki üniversitelerle direk 
birebir yaptığı antlaşmalar var. 
Bu antlaşmaların başında özel-
likle Avrupa Birliğinde Alman-
ya’da 4, Belçika ve Fransa’da 
2, Bosna Hersek, Yunanistan, 
Çek Cumhuriyeti, Letonya, 
Finlandiya, Hırvatistan, İsveç, 
Norveç, Litvanya, İsveç, 
Norveç, Makedonya, Polonya, 
Portekiz, Romanya, Slovakya, 

Slovenya, Yunanistan, Bulgar-
istan gibi ülkelerde üniversitel-
erle antlaşmalarımız mevcuttur. 
Bu ikili antlaşmalarda özellikle 
on ülkenin üniversitelileriyle 
sıkı bir diyalog ve antlaşmalar 
içerisindeyiz. Bu çerçevede 
üniversitemiz, bölümlerimiz, 
birimlerimiz bu eğitim sis-
teminden faydalanacak olan 
öğrencilerimiz, öğretim ele-
manları değişimi yapabilmek-
tedirler. Ayrıca birebir kendi 
alanında projeler geliştirebil-
mektedirler. Bunun dışında şu 
anda Ürdün, Mısır, Çin, Güney 
Kore, Kazakistan, Azerbaycan 
gibi uzak doğu, yakın doğu ve 
orta doğu, Afrika gibi ülkelerle 
antlaşmalarımız var” şeklinde 
konuştu.
“Erasmus Plus Programına 
Maddi Destek Veriyoruz”
İnönü Üniversitesinde Erasmus 
Plus programının özellikle üç 
yönden aktif programı old-
uğunu kaydeden Atalan, şöyle 
konuştu: “Öğrenci değişim 
programı, öğretim elemanı 
değişim programı, personel 
eleman değişim programı gibi 
üç alanı var. Bunun yanında 
staj hareketliliği alanımız var. 
Bütçemiz miktarınca belirt-
miş olduğum ülkelere öğrenci 
gönderiyoruz. Bir dönem ya 
da iki dönemlerini o ülkede 
okuyorlar. Bir sene ya da iki 
dönem sonra tekrar dönüp ken-
di bölümlerinde devam ediyor-
lar. Bu öğrenim hareketliliğine  
maddi olarak destek veriyoruz. 

Örneğin Almanya’da 500 euro 
destek verilirken İspanya’da 
600 euro destek veriliyor. Bazı 
ülkeler bu verilenin altında ola-
bilmektedir. Belçika, Estonya 
ve Letonya gibi ülkeler var. 
Bunun dışında öğretim ele-
manları değişim programında 
ise üniversitemizden yine bu 
antlaşma yaptığımız ülkelere 
gönderiyoruz. Orada öğren-
ciler bir hafta ya da iki hafta 
gibi bir süreyle ders alıyorlar. 
Üniversitelerde bu haftada en 
az 8 saat ders almaları gereki-
yor. Bu kapsamda geçen yıl 50 
öğrenci belirtilen ülkelere eğit-
im amacıyla gittiler. Personel 
hareketliliğinde 7 öğretim ele-
manı, 7 idari personel olmak 
üzere 14 kişi bu avantajlardan 
faydalandılar.”
Farabi programı dahilinde 
ise Türkiye ve yurt dışındaki 
84 üniversiteyle antlaşma-
ları olduğunu ifade eden 
Atalan, “Farabi programı bir 
öğrencinin bir senesini gidip 
başka üniversitelerde oku-
masıdır. Program olarak bu 
kapsamda belli miktar burs 
veriliyor. Farabi böyle bir 
program. Erasmus programı 
dahilinde bu yıl 81 öğrenci-
miz öğrenim hareketinde 
yurt dışına çıkış yaptı. Staj 
hareketliliğinde ise 40 öğrenci 
faydalanmış durumda. Öğretim 
elemanı değişikliği ve eğitim 
alma değişikliğinde ise 54 
personelimiz değişime katıldı” 
şeklinde konuştu.

“Mevlana, Türkiye’nin Dahil 
Olduğu ve Desteklediği Bir 
Program”
Atalan, Mevlana programının 
ulusal bir program olduğuna 
değinerek, konuşmasına şöyle 
devam etti: “Uluslararası boyu-
tu olan bir sistem. Bu program 
dünyadaki tüm üniversiteler-
le ikili antlaşmalar yaparak 
öğrenci ve öğretim elemanı 
değişikliği yapan bir program. 
Bu Türkiye’nin kendisinin de 
dahili olduğu ve desteklediği 
bir sistemdir. Üniversitemizden 
giden öğrencilere biz mad-
di destek sağlıyoruz. Gelen 
öğrencilere de maddi destek 
sağlamaktayız. Bu program 
dahilinde 2017-2018 eğitim 
ve öğretim yılında şu anda 4 
öğrenci üniversitemize geldi. 
Bunların ikisi Kazakistan’dan 
diğer ikisi ise Pakistan’dan 
üniversitemize öğrenci geldi. 
Bunlar Bilgisayar Mühendis-
liği ve Makine Mühendisliği 
bölümündeler. Yine dört 
öğrencimiz bu program da-
hilinde yurt dışına çıkıyorlar. 
Kırgızistan, Kazakistan ve 
Güney Kore olmak üzere üç 
farklı ülkeye gidecekler.”
Ersamus Plus programı da-
hilinde Avrupa Birliği projesi 
kapsamında Polonya’dan 
kendileri gelen teklifi kabul 
ettiklerini belirten Atalan, pro-
jenin Brüksel’de kabul edilm-
esini beklediklerini sözlerine 
ekledi.

     Merve İnan
     Faruk Küçük

Bilirkişilik Temel Eğitimi hak-
kında açıklamalarda bulunan 
İNÜSEM Müdürü Öğretim 
Görevlisi Murat Arpa, eğitim 
konusunda Türkiye’de şu an 
itibariyle yedisi üniversite 
olmak üzere on bir kuruluşa 
yetki verildiğini söyledi

Arpa, Bilirkişinin; çözümü 
uzmanlığı özel veya teknik 
bilgi gerektiren hallerde oy 
ve görüşünü sözlü veya yazılı 
olarak vermesi için başvurulan 
gerçek veya özel hukuk tüzel 
kişisi olduğunu belirterek, 
“Bilirkişiler, mahkemelerin 
hukuki bir uyuşmazlıkta teknik 
veya özel bir bilgi gerektirecek 

konularda başvurdukları kişil-
erdir” dedi.

“Bölgede Eğitimi Veren Tek 
Üniversiteyiz”

Bilirkişilik müessesinin (ehli 
vukuf) yüzyıllardan beri var 
olduğunu, bilgisine ihtiyaç 
bulunan özel veya hukuk tüzel 
kişisi olarak bahsedildiğini 
anımsatan Arpa, şöyle konuş-
tu: 6754 Sayılı Bilirkişilik 
Kanunu ile artık bilirkişi olmak 
için bölge adliye mahkemesi 
komisyonlarına başvurma şartı 
olarak bilirkişilik temel eğitimi 
zorunlu hale geldi. Bu temel 
eğitimi de Adalet Bakanlığı 
bünyesinde kurulan bilirkişilik 
dairesi başkanlığınca yet-
kilendirilen eğitim kuruluşları 

yapıyor. Bugün itibariyle 
Türkiye geneli on bir kuruluş 
var.  Bunların yedisi üniver-
site olmak 11 kuruluşa yetki 
verildi. Doğu ve Güneydoğu 
Anadolu bölgesinde ise sadece 
İnönü Üniversitesine bu yetki 
verildi. Bu yönetmelik kap-
samında da artık mahkemelere 
savcılıklarda bilirkişilik yapan-
ların önce bir temel eğitimden 
geçmesi istendi. Beş yıllık 
mesleki kıdeme sahip kişilerin 
eğitime alınacağını söyleyen 
Arpa, bilirkişi adaylarının 
eğitim sonunda verilen belge 
ile bölge adliye mahkemelerine 
başvuracaklar. Mesleğinde beş 
yıllık kıdeme sahip kişilere biz 
eğitim veriyoruz. Beş yıllık 
kıdeme sahip olamayanlar 
bilirkişilik yapamayacaklar. 

Eğitim sonunda bilirkişilik 
temel eğitim sertifikası veri-
yoruz” dedi.
Arpa, eğitim için kendilerine 
Türkiye’nin her yerinden baş-
vuru yapılabileceğini belir-
terek, “Derslerimiz hafta içi, 
hafta sonu olmak üzere günde 
altı saatlik toplamda yirmi dört 
saatlik bir periyodu kapsam-
aktadır. Derslerimiz Hukuk 
Fakültesinin eğitim derslikler-
inde verilmektedir. Önce teorik 
eğitim ardında da uygulama 
eğitim veriyoruz” ifadelerini 
kullandı.
Arpa, bilirkişilik eğitimler-
inin yanı sıra bir çok alanda 
kamuya hizmet verdiklerini, 
hali hazırda iş güvenliği uz-
manlığı, diğer sağlık personeli 
eğitimi, işyeri hekimliği eğit-

imi, hukuki uyuşmazlıklarda 
arabuluculuk eğitimi, temel 
ilk yardımı, masörlük eğitimi, 
yabancı dil eğitimleri  olmak 
üzere üniversitenin vermiş 
olduğu akademik programları 
dışında her türlü alanda eğitim 
verdiklerini sözlerine ekledi.
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Aamir Khan’in; yapimciligini, yonetmenligini ve oyunculugunu sergilediği 
filmde, disleksi bir öğrencinin (Darsheel Safary/Ishaan Awasthi) resim öğret-

meni (Aamir Khan/Ram Shankar Nikumbh) sayesinde “gerçek” dünyaya uyum 
sağlamasını anlatılıyor. Filmde, ara sıra yer alan animatik (canlandırılmış görsel 
senaryo) görüntüler seyirciyi hüzün yüklü havadan kurtarırken bir çocuğun bakış 
açısının ne kadar zengin olabileceğini gözler önüne seriyor. Film, Bollywood için 
önem arz eden  “Filmfare Ödüllerinde” Aamir Khan’a en iyi yönetmen, filme ise 
en iyi film ödülünü kazandırmayı başarmıştır. 
Aslında konu bakımından çok yalın olan bir senaryoyu,  Aamir Khan, öyle güzel 
ve ince ayrıntılarla anlatmıştır ki eğitim sisteminin var olan yegâne sorunlarına 
hem çözüm getirmeyi amaçlamış hem de bu sorunların fark edilmesi için etkileyici 
bir örnek sunmuştur.
Öğretmenin, çocuğun tüm sınavlarını inceleyerek yaptığı hataları fark etmesi ve 
bunun üzerine Ishaan’la birlikte gerek oyunlar oynayarak gerek onu yetişkin bir bi-
rey gibi görerek disleksinin belirtilerini yok etmeyi hedeflemesi, iyi bir eğitimcinin 
bir çocuk üzerinde ne denli etkili olabileceğini açıkça göstermiştir. Seyircinin, 
Ishaan’ı her açıdan incelenmesine olanak veren yönetmen, bir çocuğun demek iste-
diklerini anlatamadığında bunu nasıl öfkeye, kızgınlığa ve çaresiz kaldığında nasıl 
bir küskünlüğe dönüştürdüğünü göstermiştir. Oysa ki her çocuk bir birinden farklı 
ve bağımsız hareket eden birleştiklerinde ise en güzel manzaraları oluşturan kar 
taneleri gibidir. Kimi çocuk için harfler dans edebilir kimi çocuk için ise rakamlar 
en yakın arkadaşıdır. Ama her ne olursa olsun çocuklar için hayat, hayal kurulması 
gereken özel anlar içerir.

“BU TAHTA SENİN HAYAL GÜCÜN İÇİN FAZLA KÜÇÜK”

Eşit şartlarda büyümeyen çocuklar, çocuklarımız ve çocukluğumuzun anlatıldığı 
bu hikayede, kimi zaman hayatın bize sunduğu “eksikliklerin” ailelerimizle, ark-
adaşlarımızla hatta hani o “iyilikleriyle” hatırladığımız öğretmenlerimizle birlikte 
nasılda karmaşık bir hale getirildiği anlatılıyor.
 Anlayışımızı, merhametimizi hatta vicdanımızı bile tozlu raflarda bıraktığımız 
sadece robotlaşan bireylerin varlığına alıştığımız hayatta, her yanlış yapan çocuk 
bir anda “geri zekâlı” “yaramaz” veya “beceriksiz” sözlerine maruz kalıyor.

Neyi öğrenmesi neyi çizmesi neyi söylemesi ve neyi konuşması öğretilen öğren-
ciler aslında kendi benliklerinden çıkarak ezberletilmiş insanlara dönüşümünün 
anlatıldığı filmde;
Öğretmen Ram Shankar Nikumbh:”Çizin-boyayın istediğinizi yapın.”
Öğrenci: “Peki biz neyin resmini yapacağız? Tahtaya çizmediniz.”
Öğretmen Ram Shankar Nikumbh: “Bana kalırsa bu tahta senin hayal gücün için 
fazla küçük.”  
replikleri izleyenlere tüm dünyada hala kalıplaşmış eşit sayılan ancak adalet siste-
minden uzak eğitimin perdesini açıyor.  
Kimsenin neyi-neden yaptığını sorgulamadığı hatta herkesin kendince çok doğru 
teşhislerinin olduğu yeryüzünde acı çekmek dahi gülünç bir hal alıyor. Sadece 
öğrenme güçlüğü çeken bir çocuğun dünyaya bakışını değil aslında insanların kötü 
bakış açısını, yaşama dair gerçeklerin ne olduğu bu filmde altı çizilecek cümlelerle 
aktarıyor. Eğitimciliğin sadece para kazanmanın bir yolu olduğunu düşünen “eğit-
imciler” çocukların geleceğe umutsuzlukla bakmasına yol açıyor.
Filmin ilk sahnelerinde gördüğümüz babanın ve abinin hazırlanıp işe/okula git-
tikleri sahne aslında o modern robotik yaşantımıza anlamlı bir gönderme yapıyor. 
Saat alarmının çalmasıyla uyanan bireyler hızlı, atik ve seri bir şekilde bir yandan 
işlerini halledip bir yandan yemeklerini yiyorlar. Görünen o ki ne yediğinin-
içtiğinin bile farkında olmayan ve herhangi bir “duygu” izlenimi olmayan bu 
insanların odaklandığı tek konu şüphesiz “başarı”.
Belki toplum dayatmaları belki içimizde o tamamlanmayan egosal boşluğu dol-
durma isteğiyle yaptığımız her davranışın nasılda bizi yok ettiğini görüyoruz bu 
sahnede. Daha sonra görülen sahnelerde öğrenme güçlüğü çeken küçük kahra-
manımızın gülümseyerek uyanırken bir yandan da düş dünyasının hareketleri 
animasyon eşliğinde seyirciye sunuluyor.  Belki de filmin ya da hayatımızın yapı 
taşını oluşturması gereken an bu andır diyor insan; “gülümseyerek ve hayal kurar-
ak mutlu uyanmak...”
Derslerinde başarısız olan Ishaan ve derslerinde başarılı olan abisi arasında gerek 
aile içinde gerekse de okulda öğretmenler tarafından bir kıyaslamanın olduğu göze 
çarpıyor. Haliyle bu durum, Ishaan’ı ailesinden ve hayal dünyasını aktardığı resim 
kâğıtlarından dahi uzaklaştırdığını görüyoruz.  

ONLAR DÜNYAYI DEĞİŞTİRDİLER 
ÇÜNKÜ FARKLI GÖZLE BAKABİLİYORLARDI

Filmde sanata, edebiyata, tarihe, siyasete hatta bilime yön veren bir çok kişinin 
çeşitli psikolojik ya da fiziksel “eksikliklerinin” olduğuna vurgu yapılıyor. Resim 
öğretmeni Ram Shankar Nikumbh öğrenme güçlüğü çeken Ishaan’ın dikkatini 
ve ilgisini çekmek için bu isimleri sıraladığına çocuğun gözlerindeki “yapabilir-
im” hissi seyircinin yüreğinde dahi hissedilmektedir. İşte bu noktada hayatta iyi 
bir eğitimcinin bir çocuğun belki de geleceğin dahisinin üzerinde nasıl bir etkisi 
bırakabileceğini görüyoruz. Sadece statü göstergesi için “çocuk sevmeyen öğret-
menlerin” “insan sevmeyen doktorların” “hayvan sevmeyen veterinerlerin” olduğu 
bir dünyada şans, bazen “özel çocuklara” göz kırparken çoğu zamanda onları 
görmezden geliyor.

Seçil Fişenkçi
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Atletizm Avrupa üçüncüsü Balkan ve Unıversıade Şampiyonu Halil Akkaş, Avrupa, Dünya ve Olimpiyat 
Üçüncüsü Boksör Yakup Kılıç, Halter Dünya, Avrupa ve Olimpiyat Şampiyonu Nurcan Taylan İNÜHABER’e 
konuştu.
     Çiğdem Erhan
     Hatice Yetmen
     Faruk Küçük

“Türk Sporu Hocalarımız 
Sayesinde Daha İyi Yerlere 

Gelecek”

Atletizm Avrupa üçüncüsü Bal-

kan ve Unıversıade Şampiyonu 
Halil Akkaş, eğitim alan ve işin 
içinden gelen hocalar sayesin-
de Türk sporunun önümüzdeki 
yıllarda daha iyi yerlere gele-
ceğini söyledi.
Akkaş, spora 15 yaşında başla-
dığını belirterek, 2001 yılında 
başladığı milli takım kariyerine 

2016 Rio Olimpiyatlarının 
ardından spor hayatına son ver-
diğini söyledi. Beden eğitimi 
öğretmeninin tavsiyesi üzerine 
atletizme tesadüfen başladığını 
ifade eden Akkaş, “Okul takımı 
seçmelerine katıldım. Ardından 
tabi belirli bir yerden sonra üc-
ret almaya başlayınca işi daha 
profesyonel yapmaya başlı-
yorsunuz. Başarı yükseldikçe 
transferler oldu. Daha sonra 
milli takım serüveni başladı. 
İlk hedefim milli takıma seçilip 
üniversiteye sınavsız yerleş-
mekti. Üniversiteye girdikten 
sonra spora daha fazla önem 
verip başarılı olduktan sonra 
öğretmen olarak atamalarımız 
oldu” şeklinde konuştu. Akkaş, 
2005 yılında Dünya Üniversite 
Oyunlarının İzmir’de yapıl-
dığını anımsatarak, “İzmir 
Atatürk Stadının yarısı doluy-

du. Kendi seyircimizin önünde, 
kendi ülkemizde yapılan böyle 
büyük bir organizasyonda 
kazanmak çok güzel bir duy-
guydu” dedi. Kendi nesillerine 
göre şimdiki gençlerin daha bi-
linçli bir şekilde spor liselerine 
başlayıp üniversitede okuyarak 
yetiştiklerine değinen Akkaş, 
“Bu anlamda gelecek nesiller 
bize göre biraz daha şanslı. 
Çünkü işin hem içinden gelmiş 
hem de eğitimini almış hoca-
larımız oluyor. Bu anlamda 
gelecek yıllarda inşallah Türk 
sporu hocalarımız sayesinde 
çok daha iyi yerlerde olur” 
ifadelerini kullandı.
Sporcuların başarılarından ötü-
rü herkes tarafından tanındığını 
ifade eden Akkaş, konuşma-
sına şöyle devam etti: “Naim 
Süleymanoğlu’nu herkes Türk 
olarak tanır. Mesela aslen Faslı 

olan Bahreyn vatandaşı Raşit 
Remzi diye dünya olimpiyat 
şampiyonu bir arkadaşım var. 
Geçen ay benim yanıma tatile 
geldi. Spor bittiği halde böyle 
dostluklar oluyor. 15 Temmuz 
gecesi biz olimpiyatlardaydık. 
Biz yarışırken Raşit Remzi de 
olimpiyat komitesi üyesi olarak 
olimpiyatlara gelmiş. 15 Tem-
muz gecesi bilet alıp yardıma 
gelmek için hemen internete 
girdik. 20-25 güne kadar bilet 
bulunmuyor diyordu. Onların 
da bizi benimsemesi belki de 
bizimle arkadaş olmaların-
dan kaynaklanıyor. Ülkemizi 
kendi ülkelerine yakın görmesi 
bunlar güzel şeyler. Türk sporu 
adına olsun başka anlamda 
olsun genel anlamda bakıldı-
ğı zaman böyle dostlukların 
olması gerçekten ok güzel.”

     Çiğdem Erhan
     Hatice Yetmen
     Faruk Küçük

“Maçın Son Saniyesinde 
Olimpiyatlara Katılma 

Hakkı Kazandım”

Avrupa, Dünya ve Olimpiyat 
Üçüncüsü Boksör Yakup Kılıç, 
2007 yılında yapılan Dünya 
Boks Şampiyonasında Ka-
nadalı rakibine son saniyede 
vurduğu yumrukla aldığı puan-
la olimpiyatlara katılma hakkı 
elde ettiğini söyledi.
Kılıç, yaptığı açıklamada, spo-
ra dokuz yaşında başladığını 
ve yaklaşık 15 yıl sporla 
uğraştığını kaydetti. Sakat bir 
şekilde dünya şampiyonasına 
katılıp madalya kazanamayın-
ca sporu bırakmanın vaktinin 
geldiğini anladığını belirten 

Kılıç, daha sonra akademik 
alana yöneldiğini kaydetti. 
Kılıç, boks sporuna karşı 
yeteneğinin olduğunu ancak 
bu yeteneği hocalarının ortaya 
çıkardığına değinerek, şöyle 
konuştu: “Başta boksa olan 
yeteneğimi hocalarım keşfet-
tiler. Ondan sonrada boksa 
yöneldik. Başarı elde ettiğimiz 
bir branş olduğunu gördükçe 
daha fazla sarılmaya başladım. 
Öyle öyle kendiliğinden gelişti. 
Yani küçükken birileri bana git 
boksör ol demedi. Ben boksör 
olacağım demedim. Boksta 
verimli olduğumu gördükten 
sonra kendime hedefler koy-
maya başladım. Ondan sonra 
olimpiyatlara kadar uzanan 
öyle bir serüven başımdan 
geçti.”
2007 yılında Dünya Şampiyo-
nası düzenlendiğini burada ilk 

sekize giren sporculara olimpi-
yat vizesi verildiğini anımsatan 
Kılıç, şunları kaydetti: “Şampi-
yonada ilk sekize girmek 
için Kanadalı sporcuyla maç 
yaptım. Son raunt ondan dört 
sayı öndeydim. O son raunt 
benim için çok kötü geçti. Son 
on saniyeydi ve bir saniye 
kalmıştı. Son üç saniyeye doğ-
ru berabere oldu ve son saniye 
bir yumruk vurdum ve puan 
aldım. Böylelikle 2007 yılında 
olimpiyatlara gitme hakkı ka-
zandım. Orada dünya üçüncüsü 
olmuştum. Yani ilk üçe 
girmiştim. Bu maç benim için 
çok önemliydi. O son saniye-
ler olmasaydı, o son yumruğu 
vurmasaydım olimpiyatlara 
gidemeyecektim. Nasibimizde 
varmış, bunu yaşadık.”
Uluslararası müsabakala-
rın Türkiye’ye çok katkı 

sağladığını belirten Kılıç, 
şunları kaydetti: “Her ülkenin 
olimpiyat madalya listesi 
var. Bizim de oraya karın-
ca misali katkımız oluyor. 
Onun haricinde bana kattığı 
şeyler dersen, annem mesela 
maçlarımı falan izleyemiyordu. 
Bizimki diğer branşlardan daha 

farklı olduğu için ailevi olarak 
duygusal bir boyutu da var. 
Bana kattığı, bu gün doğsam 
yine aynı hayatı aynı şeyleri 
seçecek kadar mutluyum. Ama 
aynı zorlukları yaşayacak 
kadar güçlü müyüm onu bilem-
iyorum.”

     Çiğdem Erhan
     Hatice Yetmen
     Faruk Küçük

“Öğretmenimin Vesilesiyle 
Haltere Başladım”

Halter Dünya, Avrupa ve 
Olimpiyat Şampiyonu Nurcan 
Taylan, beden eğitimi öğret-
meninin vesilesiyle haltere 
başladığını söyledi.
Taylan, spora 11 yaşında 
başladığını, milli takıma 22 
yıl hizmet verdikten sonra 
geçen yıl katıldığı Avrupa 
Şampiyonasından sonra halteri 
bıraktığını kaydetti. Beden 
eğitimi öğretmeninin de milli 
sporcu olduğunu ve milli takım 
antrenörlüğü yaptığını belirten 

Taylan, “Ortaokul birinci sınıf-
ta beni derste gördü, keşfetti. 
Sonra ‘voleybol oyunu biraz 
daha sımaçların sert olsun hafif 
dambıllarla kollarını güçlen-
direlim’ diyerek ilk voleybolla 
başlattı. Aslında ben halter 
çalışıyormuşum da farkında 
değilim. Çünkü bilmediğim bir 
branştı. Beden eğitimi öğret-
menimin vesilesiyle haltere 
başlamış oldum” şeklinde 
konuştu.
Taylan, 2004 Atina Olimpiyat-
ları ve 2010 Antalya Dünya 
Şampiyonasının kendisi için 
çok önemli olduğunu ifade 
ederek, “Rakiplerim her zaman 
Çinli ve Taylantlı sporcular 
oluyordu. Hepsi de güçlü 
sporculardı. Kendi branşların-

da, sikletlerinde dünya rekoru 
kırmış sporculardı. Onlarla 
beraber yarışmak, olimpi-
yatlarda şampiyon olmak 
ve 2010 şampiyonasında da 
Çinliyi geçip şampiyon ol-
mak unutamadığım maçlar 
arasında yer alıyor” şeklinde 
konuştu. Eskiden kadınların 
günümüze oranla güçsüz 
olarak görüldüğünü kaydeden 
Taylan, şöyle konuştu: “Ben 
de spora ilk başladığım zaman-
larda kendi ailem bile işte ‘sen 
kız çocuğusun, naifsin sakat-
lıklar olmasın’ gibi bırakın 
aileyi akrabalarım, komşu-
larım bile anneme ‘gönderme,  
gitmesin, başka branş yok 
mu? Halter niye yapıyor?’ bu 
tarz konuşmalar oldu. Şimdi 
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Spor Bilimleri Fakültesi 
konferans salonunda düzenle-
nen söyleşi programına, Spor 
Bilimleri Fakültesi Dekanı 
Prof. Dr. Rıfat Güneş, Dekan 
Yardımcısı Doç. Dr. Cemal 
Gündoğdu, Malatya Kültür 
ve Turizm Şube Müdürü Ali 
Cengiz, Hacı Ahmet Akıncı ve 
Malatya Spor Lisesi öğretmen 
ve öğrencileri ile akademik ve 
idari personel katıldı.
Saygı duruşu ve İstiklal Mar-
şı’nın okunmasıyla başlayan 
programın moderatörlüğünü 
Okutman Dr. Hülya Bektaş 
Bingöl yaptı. Söyleşiye ko-
nuşmacı olarak katılan Halter 
Dünya Avrupa Olimpiyat Şam-
piyonu Nurcan Taylan, Avrupa 
üçüncüsü Balkan ve Unıver-
sıade Şampiyonu Halil Akkaş, 
Boksör Avrupa Dünya Olimpi-
yat Üçüncüsü Yakup Kılıç hak-
kında bilgi verilmesiyle devam 
eden programda sinevizyon 
gösterimi yapıldı. Soru-cevap 
şeklinde gerçekleşen söyleşide 
sporcular kendileriyle ilgili bil-
gi verip, öğrencilerin sorularını 

cevaplandırdılar.
Yedi Avrupa, üç dünya, iki 
Akdeniz oyunları, üniversiteler 
arası dünya ve olimpiyat şam-
piyonu olan Nurcan Taylan, 
spora 11 yaşında beden eğitimi 
öğretmeninin teşvikiyle başla-
dığını anımsatarak, “Yaklaşık 
yirmi yıl milli takıma hizmet 
ettim. Avrupa milli takımın-
da hocalarımın önderliğinde 
yıldız takımını çalıştırıyorum. 
Antrenörlük ve öğretmenlik 
bölümünde yardımcı oluyo-
rum. Tabi ki bu yıllar içeri-
sinde çeşitli müsabakalara 
katıldım. 7 Avrupa, 3 dünya 
şampiyonluğum, olimpiyat 
şampiyonluğu, dünya rekorla-
rı, Avrupa rekorları, Akdeniz 
oyunları şampiyonluğu ve 
rekorları bunun yanında tabi ki 
ikinciliklerim, üçüncülüklerim 
de oldu. Gerçekten uzun bir sü-
reç içerisinde güzel başarılara 
imza attık. Burada da sizlerle 
birlikte olmaktan gerçekten 
onur duydum, organizasyonda 
da emeği geçen hocalarıma 
sizlerin huzurunda da çok 
teşekkür ediyorum” şeklinde 
konuştu. Yirmi üç yaş altı 
Avrupa, üniversiteler arası dört 
kez dünya şampiyonluğu bulu-

nan üç bin metre engelli dünya 
skortmeni, Avrupa ikinciliği, 
Avrupa üçüncülüğü, dünya 
şampiyonasında final koşan 
ilk Türk erkek atlet unvanını 
elinde bulunduran Halil Akkaş 
da spora ilk kez 1998 yılında 
başladığını ifade ederek, şöyle 
konuştu: “2001 yılında da 
hayatımda ilk kez milli takıma 
seçildim. Yaklaşık on sekiz yıl 
spor yaptım. İki bin on altı Rio 
Olimpiyatları sonrasında aktif 
spor yaşantımı bıraktım. Şu 
anda Atletizm Federasyonunda 
milli takım koordinatörlüğünü 
yapıyorum. Yaklaşık on sekiz 
yıllık spor hayatımda, on beş 
yıl profesyonel anlamda milli 
takımda görev yaptım. Sekiz 
yıl Fenerbahçe Spor Kulübün-
de görev yaptım. Ulusal ve 
uluslararası arenada ülkemizi  
temsil etmeye çalıştım. Bize 
bu güzel ortamı sunan İnönü 
Üniversitesi Spor Bilimleri Fa-
kültesine çok teşekkür ediyo-
rum. Sizlerle burada olmaktan 
dolayı çok mutluyum.”

“Hocamın Teşvikiyle Boksa 
Başladım”

Avrupa ikinciliği, Akdeniz 
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oyunları üçüncülüğü, dünya 
üçüncülüğü, üniversiteler 
dünya üçüncülüğü, olimpiyat 
üçüncülüğü, Fenerbahçe spor-
cusu ve hala Fenerbahçe spor 
kulübü üyesi olan şampiyon 
Yakup Kılıç ise spor hayatı-
na 9-10 yaşında başladığını 
hatırlatarak, şunları kaydetti: 
“Spora basketbolla başladım. 
Boksörlerde bir gün bizimle 
birlikte antrenman yapıyorlar-
dı. Onları sürekli izliyordum. 
Bir gün orada eldiven ve 
formanın olduğunu gördüm. 
Kimse yoktu, bende koluma 
eldiveni taktım ve torbaya vur-
maya başladım. Ondan sonra 

hoca geldi içeriye ‘sen niye 
antrenman yapıyorsun, bugün 
antrenman yok demedim mi?’ 
dedi. Ben de ben basketçiyim 
dedim. Şimdiye kadar hiç gel-
medin mi dedi. Bunları nerden 
öğrendin dedi. Ben izliyordum 
dedim. Ondan sonra sen bas-
ketbolu bırak boksa başla dedi. 
Böyle başladık boksa ondan 
sonra başlamış oldum.”
Program sonunda Dekan Prof. 
Dr. Rıfat Güneş Nurcan Tay-
lan’a, Dekan Yardımcısı Doç. 
Dr. Cemal Gündoğdu Yakup 
Kılıç’a, Okutman Aziz Ilgın ise 
Halil Akkaş’a plaket ve hediye 
takdiminde bulundu.

ben okuldayım veliler geliyor 
‘hocam kızımız hangi branşta 
kendini geliştirebilir, spora 
yönlendirseniz haylaz belki bi-
raz düzelebilir’ diye ailelerden 
bile destek geliyor. Baktığımız 
zaman siyasette, sporda her 
yerde kadınlar zaten bir adım 
önde bulunuyor.”
“Gönlümden Hukuk Fakültesi 
Okumak Geçiyordu”
Taylan, kendisinin Beden 
Eğitimi ve Spor Yüksekokulu 
mezunu olduğunu anımsata-
rak, şunları kaydetti: “Benim 
gönlümden hukuk fakülte-
si okumak geçiyordu ama 
sporla beraber olmayacağını 
düşündüm. Puanımda nor-
malde çok yüksekti, başka 
bir bölümü de kazanabilirim 
ama antrenörüm ‘ya spor 
yapacaksın ya da okulu tercih 

edeceksin’ tercih senin dedi. 
Ben tercihimi spordan yana 
yaptım. Bir branşta da en iyisi 
olmak için de çok çalıştım. 
Baktığımız zaman milli 
takımda atama yapılıyor, milli 
sporcular atanıyor ama diğer 
öğrenci arkadaşlarımız içinde 
yetenek sınavlarında biraz daha 
branştan seçilmesini isterim.” 
Her maçın ayrı bir antrenman 
programının olduğunu ifade 
eden Taylan, “Uzun süre-
li antrenmanlar uzun yıllar 
profesyonel spor yapmak ciddi 
anlamda fedakarlık istiyor. 
Disipline bir yaşam istiyor. 
Zaten bütün branşlardaki 
arkadaşlarımda aynı disiplinde 
çalıştıkları için aynı disiplin, 
tempo, antrenmanlar, kamplar 
hayatımız bu şekilde geçtiği 
için sadece yarışmaya endeksli 

bir yaşamdı bizimkisi. Aslında 
tamamen fedakarlıktı. Allah’a 
şükürler olsun son buldu artık” 
şeklinde konuştu.
Uluslararası alanda mücadele 
ederek milli takımı ve Türk 
bayrağını temsil etme hakkı 
kazandığını belirten Taylan, 
“Ülkemi temsil ediyorum. Beni 
izleyen sevdiğim ailem var, 
tanıdığım tanımadığım bir sürü 
insan beni izliyor ve dualarıyla 
bana destek oluyorlar. Hata-
larımla, tecrübelerimle ben de 
elimden gelen neyse en iyisini 
yapmaya çalıştım. Hatalar 
tecrübe oldu, en doğrusunu 
yapmaya çalıştım. Bir bayan 
olarak elimden geldiği kadar 
düzgün bir şekilde temsil et-
tiğimi düşünüyorum” dedi.



Asırlardır adına kitaplar yazılan, öyküler anlatılan, mısra mısra şiirler dizilen, çeşit çeşit 
filmler çekilen şehir, aşk öykülerine konuk olan, tanık olan şehir. Medeniyetin altın saçlı 
çocuğu İstanbul… 
Hiç yorulmadan milyonlarca insanı kendine çekerek besleten, büyüten, öksüzün annesi, 
yetimin babası, garibin ekmek parası her derdi her kahrı çeken, ama yine de bir an olsun 
bile gocunmayan, kollarını açmaktan bıkmayan şehir. Kimisine göre Zümrüt’ün yeşili, 
denizin ana dili, dünyanın orta noktası Şehr-i aşk İstanbul…

“İstanbul’u dinliyorum gözlerim kapalı
Önce hafiften bir rüzgâr esiyor;

Yavaş Yavaş sallanıyor
Yapraklar ağaçlarda;

Uzaklarda çok uzaklarda,
Suların hiç durmayan çıngırakları

İstanbul’u dinliyorum, gözlerim kapalı.”

Taşı toprağı altın mı bilemem ama her baktığınızda içinizi titretecek bir şehir, defalarca 
gitseniz de, defalarca görseniz de büyüsünden bir an olsun bir şey eksiltmeyen bir şehir 
İstanbul. 
Her defasında cesurca “ben buradayım” diyen, sokaklarıyla caddeleriyle, eski mimaris-
iyle, Ayasofya’sıyla, Adalarıyla, Kız kulesiyle, Galata’sıyla, Boğazıyla, Emirgan’ıyla, 
Topkapı Sarayıyla, Sultan Ahmet Camisiyle, Kapalı Çarşısıyla, Dolmabahçe Sarayıyla, 
Taksim Meydanıyla, Rumeli Hisarıyla, Gülhane Parkıyla, Heybeli Adasıyla, Eminönü 
balıkçılarıyla, hiç bitmeyen güzellikleriyle büyüleyici bir şehir İstanbul.
Gecesiyle gündüzüyle bir başka güzel İstanbul. Sabah olduğunda güneş cıvıl cıvıl 
yayılıverir etrafa tüm güzelliğiyle, kuşlar yakıcı nağmelerle boğazın ortasında “günay-
dın” der herkese. Sabahın ilk ışıklarında gözlerini açar bu şehir; yüzünü erkenden yıkar 
boğazda, saçlarını ise çoktan taramıştır bulutlarla. Gelinlik kız gibi süsleniverir sabahın 
ilk saatlerinde. Her sabah yemyeşil eteğini giyer, üzerinde masmavi bir bluzuyla etrafına 
bakar durur Aşk’la.

Gecesi ise ayrı bir güzel bu şehrin. Işıklarından süzülen edasıyla yayıverir tüm gizemi 
etrafa. Sarar sarmalar seni tüm gücüyle. Bir kere kapıldın mı kendisine vazgeçmek öyle 
kolay değildir bir daha. 

“İstanbul’u dinliyorum, gözlerim kapalı;
Kuşlar geçiyor derken,

Yükseklerden sürü sürü, çığlık çığlık.
Ağlar çekiliyor dalyanlarda;

Bir kadının suya değiyor ayakları;
İstanbul’u dinliyorum gözlerim kapalı.”

İçinde kaybolduğunu sandığınız ama aslında kendinizi bulduğunuz bir şehir İstanbul. 
Kalabalık ama ruhu yalnız bir şehir. Doğu ile Batı’yı çok iyi birleştiren, eşi benzeri 
olmayan bir şehir İstanbul. Asırlar önce bile boşuna dememiş Fatih Sultan Mehmet “Ya 
ben İstanbul’u fethederim ya da İstanbul beni.”                             
İstanbul’da uzun dönemler yaşayan ve Türkiye’yi ikinci vatanı olarak gören gerçek bir 
İstanbul aşığı olan Pierre Loti bu şehre her geldiğinde Haliç Köprüsüne karşı kitabını 
okur ve “Ah! İstanbul! Beni büyüleyen şehirlerden en çok büyüleyeni yine sensin” der-
miş. 

 “İstanbul’u dinliyorum, gözlerim kapalı;
Bir kuş çırpınıyor eteklerinde.

Alnım sıcak mı, değil mi bilmiyorum;
Dudakların ıslak mı değil mi bilmiyorum

Beyaz bir ay doğuyor fıstıkların arkasından
Kalbinin vuruluşundan anlıyorum;

İstanbul’u dinliyorum”
Gözlerim kapalı…

“İstanbul! Sen bu zarafeti kimden almışsın, güzellik uykusuna çok mu yatıya kalmışsın?” 
Sevgi Elibol


